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AAKKTTUUAALLIITTYY

V předvánočním čase, magickém
období, ve kterém  by lidé měli mít
k sobě blíž než jindy, se v Divadle v pří-
rodě uskutečnilo tradiční Zpívání pod
vánočním stromem. 
Scházet se poslední neděli před Vánoce-
mi pod rozzářeným vánočním stromem a
v záři plamínků betlémského světla má
v Horních Počernicích dlouhou tradici.
Také tentokrát přišlo mnoho lidí, kteří mají
potřebu sdílet kouzlo svátečních chvil
s ostatními podobně naladěnými lidmi,
chtějí si společně zazpívat koledy a vzá-
jemně si popřát klidné vánoční svátky.
Moc této neopakovatelné chvíle rozhodli
se organizátoři spojit s koncertem vokální
skupiny Happy Day Quintet. Doufejme,
že vánoční čas byl pro hornopočernické
opravdu časem klidným.                           

DM

Ve dnech 8. - 11. prosince 2006 navští-
vila delegace z městské části Praha 20
- Horní Počernice vedená starostou
Ivanem Liškou a předsedou Výboru pro
partnerství Jaromírem Podroužkem
partnerské francouzské město Mions.
Zúčastnili se slavnostního otevření Media-
téky Jacquese Préverta a zahájení provo-
zu.  Kromě delegace z Horních Počernic
byli přítomni představitelé departmentu
Rhone: prezident departmentu Michael
Mercier, jeho zástupce Fenec, starosta
města Mions Paul Serres a radní pro kul-
turu Christian Hennocq a mnozí další.
Stavba této architektonicky velmi zajíma-
vé budovy trvala patnáct měsíců, media-
téka obsahuje 30 000 knih, CD a DVD pro
dospělé i děti.

Ing. Alexandra Janáčková,
vedoucí kanceláře ÚMČ

Předvánoční setkání v Divadle v přírodě

Byli jsme na otevření mediatéky v Mions

Starosta města Mions Paul Serres při slavnostním projevu.

Kdo si chtěl vyrobit vlastní vánoční
dekoraci, měl k tomu ideální příležitost
v neděli 17. prosince na Chvalech.
Vyráběly se adventní věnce a svícny,
papírové ozdoby a svíčky, zdobily se per-
níčky. K tomu všemu hrály a zpívaly děti
z místní základní umělecké školy. Žízní
a hlady nikdo netrpěl. Pily se džusy, jedlo
cukroví, koláčky, koblihy a preclíky,
dospělí se zahřáli grogem. Poděkování
patří Pekařství Moravec za sladké dobro-
ty a všem členům občanských sdružení
MUM a VOX, skautům, Nadaci Chvalské-
ho zámku, ZUŠ, ZŠS a ZŠP Bártlova a KC
Domeček, tedy všem, kteří milé předvá-
noční setkání připravili.

Beata Ehrenbergerová, 
administrátorka 

Nadace Chvalského zámku

Vánoční veselí na Chvalech
Se členy vokální skupiny Happy Day Quintet si zazpívali i ti nejmenší.
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Vážení čtenáři,
jsme na začátku nového roku, který
je - jako vše nové - plný naděje. 
A protože naděje je největším 
štěstím, které tento svět skýtá, 
přejeme vám nejen hodně zdraví,
spokojenosti a úspěchů, ale 
především hodně naděje. 

redakce
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EEDDIITTOORRIIAALL

Vážení čtenáři,

je po Vánocích, a ve mně se mísí pocity
uspokojení nad klidnými a š�astnými
vánočními svátky s odhodláním přijmout
jistá předsevzetí do nového roku. Chvíle
neobyčejného klidu domova, rozzářené
dětské oči, pár dnů odpočinku, i ty lasko-
minky nebo televizní pohádky, to vše už
je zase jen minulostí. Bylo to krásné, ale
hledíme dál, do nového roku. Jsem pře-
svědčen, že v podobných úvahách se
nachází většina lidí. Alespoň ta většina
z nás, kterým bylo dáno prožít vskutku
hezké Vánoce a kteří mají tu sílu i schop-
nost něco do nového roku předjímat
a určitý jasný cíl ke zlepšení svého života
si vytknout.

Ó milí přátelé, sousedé, občané hornopo-
černičtí, kolik bych toho i já sám chtěl
změnit! Vězte, že moc a moc. A jistě
k obecnímu prospěchu. Ale všichni víme,
že jen chtít mnohdy nestačí.

Vra�me se ale ještě pár dnů zpátky, Vzpo-
meňme na ty chvíle postupujícího posled-
ního měsíce v roce, kdy jsme se, a� jsme
chtěli či nechtěli, prodírali tím vším konzu-
mem a plněním hmotnými statky, které
jsou nám stále blíže. A také vzpomeňme,
jak jsme z toho materiálního světa utíkali
ke všem možným příležitostem přiblížit si
onu pravou podstatu Vánoc, spočinout
někde na klidném místě a poslechnout si
krásné vánoční koledy, podělit se s ostat-
ními o zvuk zvonků a svit světel. Jistě,
opět byly překonány rekordy obchodních
tržeb o Vánocích, jsem ale rád, že i těch
druhých statků, které neměříme koruna-
mi, bylo zase o něco více. Chtěl bych
proto upřímně poděkovat všem, kteří se
podíleli na předvánoční atmosféře Hor-
ních Počernic, ředitelům škol za jejich
koncerty i výstavy, spolkům i podnikate-
lům za hezké chvíle setkání s vánoční
atmosférou.

A mohu-li předznamenat něco málo do
vašich novoročních předsevzetí, pak
bych vás rád vyzval k tomu, abyste se
o dalších Vánocích ještě více přiklonili ke
konzumaci těch duševních statků a o ty
materiální se spíše s někým podělili.
Třeba s těmi, kteří jsou z různých důvodů
o Vánocích sami nebo s těmi, jejichž
penze nedosahují ani třetiny průměrného
platu v Praze.

Snad se ani nehodí, abych z povánoční-
ho rozjímání přešel do bludných kruhů
naší politiky. Ale přece jen mám z posled-

ních předvánočních dnů jeden důvod
k radosti, současně však i k zamyšlení.
Zastupitelstvo hlavního města Prahy na
svém prosincovém zasedání nakonec
schválilo naší městské části poskytnutí
účelové investiční dotace ve výši devět
milionů korun na částečné krytí našich
nákladů při přestavbě kina na divadlo.
Těch devět milionů se nám v roce 2007
bude zatraceně hodit, a proto bych chtěl
z tohoto místa poděkovat především pri-
mátorovi Pavlu Bémovi za pochopení
a pomoc, které se nám v závěru roku od
města dostalo. Rovněž děkuji všem pří-
tomným zastupitelům za ODS, kteří pro
návrh zvedli ruku. Bylo vás, vážení přáte-
lé, akorát! O jeden hlas méně a neměli
jsme nic. O to více zaráží negace i štvavá
vystoupení poslanců za sociální demo-
kracii, kteří nenechali na naší městské
části ani na myšlence nového divadla
nitku suchou a otevřeně vyzývali plénum
ke stažení návrhu z programu. A tak jsem
si ty šibaly moc pozorně zaznamenal do
své paměti, abych věděl, co od nich
můžeme i v tomto volebním období oče-
kávat. 

A vůbec, tak jako mi nebylo dobře na jed-
nání pražského zastupitelstva ve čtvrtek
21. prosince, tak mi není dobře ani
z pohledu na naši národní politickou
scénu. V tom marném čekání na skuteč-
nou a kompetentní českou vládu jsme
možná mnozí ani nepostřehli, jak parla-
mentní poslanci naprosto napříč politic-
kým spektrem projednali a schválili roz-
počet republiky na rok 2007 a jak spoje-
nými silami rozporcovali medvěda tak, že
náš státní dluh se zase dál prohloubí. Jen
těch pomístních pomníčků ze státních
peněz zase přibyde, ale co: vždy� bližší
košile než kabát. A tak mě napadlo: kolik
už jsme chtěli nebo udělali na naší poli-
tické scéně takzvaných tlustých čar,
a k čemu to oddělování zrna od plev bylo.
Neměl by si raději každý, bez ohledu na
stranickou příslušnost, udělat tlustou čáru
sám za sebou a dát si předsevzetí, jejichž
smysl by konečně naplnil ta očekávání,
která do našich poslanců na všech úrov-
ních voliči vkládají. 

Vážení čtenáři a občané Horních Počer-
nic, přeji vám opravdu dobrý rok 2007,
pevné zdraví, dostatek životní pohody
a mnoho š�astných kroků na vaší cestě
životem.

Ivan Liška

O Vánocích, šibalech a tlustých čarách 
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ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ

IINNFFOORRMMAACCEE  ZZEE  ZZAASSEEDDÁÁNNÍÍ  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  

Poděkování za vánoční strom

Odbor místního hospodářství děkuje paní Vladislavě Šebánko-
vé z Horních Počernic, která darovala naší městské části vánoč-
ní strom do areálu Chvalské tvrze. Na přesunutí stromu byl
zapotřebí jeřáb, který bezplatně poskytl pan Petr Růžička.
Firma Jan Šindelář zase uplatnila své dlouholeté zkušenosti
a šikovné ruce odborníků dodala zahradnická firma FYTOMAX
Jiřího Matysky, obě bez nároku na honorář. Všem ze srdce
děkujeme, že takto přispěli ke krásné atmosféře Vánoc. 

Sběrný dvůr v roce 2006

Stejně jako v minulých letech také v roce 2006 došlo k dalšímu
pokroku při sběru a třídění odpadu ve sběrných dvorech.
V rámci zpětného odběru elektrozařízení a elektroodpadu (radi-
opřijímače, televizory, monitory, tiskárny, kopírky, lednice, zářiv-
ky a další drobný elektroodpad) se sběrné dvory stávají odběr-
ným místem tohoto systému.
Všechny tyto změny vedoucí ke zvýšení efektivity třídění odpa-
du a trvale narůstající počty zákazníků našeho sběrného dvora
ve Chvalkovické ulici nutně vedou také k vyšším nárokům na
jeho zabezpečení. Dochází také k narůstání požadované admi-
nistrativy spolu s vedením a vykazováním evidence odpadů,
jakož i zvyšování požadavků na personální a finanční zabezpe-
čení provozu. Všechny provozní náklady včetně nákladů na

Na zasedání Zastupitelstva městské
části Praha 20, které se konalo dne
4.12.2006,  byly projednány mimo jiné
i tyto nejdůležitější informace:

- aktuální stav na účtech m.č. a výhled do
konce roku 2006
- výsledek hospodaření m.č. za období 1-
9/2006
- rezignace zastupitele ing. Daniela Kar-
doše za stranu ČSSD
- složení slibu nových zastupitelů 
Prohlásilo členem zastupitelstva náhrad-
níka za stranu ČSSD JUDr. Miloslava
Vaňhu

Schválilo návrh rozpočtu m.č. Praha 20
na rok 2007 
Návrh rozpočtu městské části Praha 20
na rok 2007  byl k projednání v orgánech
samosprávy městské části předložen
v objemu očekávaných příjmů ve výši 83
236,0 tis. Kč a plánovaných výdajů ve výši
103 133,5 tis. Kč. Rozdíl mezi příjmy
a výdaji je kryt kapitolou financování, při-
čemž na straně zdrojů se jedná o finanč-
ní prostředky kryté ze zdrojů financování
projektů EU (25 897,5 tis. Kč jako součet
přímého podílu HMP a podílu fondů EU
krytých půjčkou HMP) a na straně závaz-
ků o 6 mil. Kč ke splácení, resp. doplace-
ní střednědobého úvěru m.č. u spol.
Volksbank CZ, a.s. Ten si městská část
musela vzít v roce 2005 k dofinancování
rekonstrukce ZŠ Ratibořická. Výše před-
pokládaných obratů rozpočtu městské

části Praha 20 na rok 2007 zdaleka nedo-
sahuje vstupů roku předchozího, naopak
objemy jsou výrazně nižší, což postihuje
rovněž blok neinvestičních výdajů ve
všech kapitolách.
V návrhu rozpočtu městské části na rok
2007 se plně promítá silná závislost zdro-
jů městské části na vlastních kapitálových
příjmech, resp. podílech z vlastních
fondů. I srovnání s předchozími lety
dokládá nereálnost pokrytí vlastních nein-
vestičních potřeb, t.j. zejména mandator-
ních výdajů ze zdrojů vlastních nekapitá-
lových příjmů, dotací a státního příspěv-
ku. I v návrhu  rozpočtu na rok 2007
dochází k převaze povinných výdajů nad
uvedenými příjmy o 3 mil. Kč, přičemž
k další restrikci těchto kapitol již nebylo
možné prakticky přistoupit. Vzhledem
k tomu, že městská část nemůže v roce
2007 očekávat plnění kapitálových zdrojů
zdaleka v takové výši, jako tomu bylo
v roce letošním, nelze těmito příjmy
dokrýt k větší spokojenosti potřebné
výdaje neinvestiční části rozpočtu. 

Dále zastupitelstvo na svém zasedání
zvolilo:
- přísedícího pro Obvodní soud pro Prahu
9  za městskou část Praha 20 pana Zdeň-
ka Tomáška.

schválilo:
- nabytí pozemků parc.č. 4129/218
o výměře 184 m2 a parc.č. 4129/220
o výměře 34 m2

- nabytí pozemku parc.č. 2640/23
o výměře 2529 m2 a pozemku parc.č.
2640/24 o výměře 116 m2 v k.ú. Horní
Počernice 
- prodej obecních pozemků parc.č.
2145/74 o výměře 167 m2 a parc.č.
2145/75 o výměře 135 m2 v ul. Studnická,
k.ú. Horní Počernice
- uzavření smlouvy o smlouvě budoucí
kupní na prodej obecních pozemků
parc.č. 2145/74 o výměře 167 m2

a parc.č. 2145/75 o výměře 135 m2, k.ú.
Horní Počernice 
- prodej pozemku parc.č. 3796/3 o výmě-
ře 209 m2 vlastníkovi sousedních pozem-
ků parc.č. 1923 a 1924
- převod majetku - odejmutí věci svěřené
do správy m.č. Praha 20 hospodařit se
svěřenými věcmi z vlastnictví hl. m. Prahy 
1. veřejného osvětlení 

v ul. Lipí a Obchodní
2. veřejného osvětlení 

v ul. Votuzské
3. veřejného vodovodního řadu 

v ul. Tlustého 

Souhlasilo
se změnou článku II. Zřizovací listiny přís-
pěvkové organizace Kulturního centra
Domeček, Praha - Horní Počernice,
Votuzská 322/12, na název Kulturní cent-
rum Horní Počernice, se sídlem Votuzská
379/11, Praha 9 - Horní Počernice.

Ing. Eva Novosádová,
tajemnice ÚMČ

Zasedání Zastupitelstva městské části Praha 20

Pracovníci místního hospodářství a sběrného dvora 
přejí všem hornopočernickým občanům 

mnoho úspěchů v novém roce 2007.
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Zápis do prvních tříd základních škol 
pro školní rok 2007/2008 

Zápis do prvních tříd základních škol v MČ Praha 20 - Horní
Počernice pro školní rok 2007/2008 se uskuteční ve dnech 23.
a 24. ledna 2007 od 13 do 17 hodin ve všech základních ško-
lách v Horních Počernicích a v Mateřské škole speciální,
Základní škole praktické a Základní škole speciální v Bártlově
ulici. 
Podle zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním,
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský
zákon), § 36 odst. 3, začíná povinná školní docházka počátkem
školního roku, který následuje po dni, kdy dítě dosáhne šesté-
ho roku věku, pokud mu není povolen odklad. Dítě, které
dosáhne šestého roku věku v době od počátku školního roku
do konce roku kalendářního, může být přijato k plnění povinné

školní docházky již v tomto školním roce, je-li tělesně i duševně
přiměřeně vyspělé a požádá-li o to jeho zákonný zástupce.
Zákonný zástupce dítěte podle § 37 téhož zákona může požá-
dat o odklad povinné školní docházky tehdy, není-li dítě po
dovršení šestého roku věku tělesně nebo duševně přiměřeně
vyspělé. Žádost je třeba doložit písemně s doporučujícím
posouzením školského poradenského zařízení a odborného
lékaře.
Pro školní rok 2007/2008 budou zapisovány děti, které k 31. 8.
2007 dovrší šestý rok věku, a děti, kterým byl minulý rok odlo-
žen začátek povinné školní docházky o jeden školní rok.
Osoba, která doprovází dítě k zápisu do základní školy, předlo-
ží rodný list dítěte a doklad o trvalém bydlišti (vyznačeno
v občanském průkazu rodičů).
Porušení povinnosti přihlásit dítě k zápisu v době stanovené
zákonem lze postihnout jako přestupek podle zákona
č. 200/1990 Sb., o přestupcích, § 31 odst. 1.

Eva Déduchová, 
odbor školství a kultury

personální zabezpečení jsou hrazeny přímo z rozpočtu hl. m.
Prahy a nezatěžují rozpočet naší městské části.
Na úpravu areálu a doplnění strojního vybavení v roce 2006
obdržel náš sběrný dvůr dotaci od hl. m. Prahy ve výši 1,65
mil. Kč. Za tyto prostředky byly provedeny nové asfaltové povr-
chy pod stávajícími přístřešky namísto nerovné a nebezpečné
panelové plochy. Byl také postaven přístřešek na drcení větví a
strojní vybavení sběrného dvora bylo doplněno o nový nakla-
dač a drtičku větví. Jsme rádi, že služby sběrného dvora se
nám daří stále vylepšovat pro spokojenost našich občanů.

Stavba nové budovy místního hospodářství

Pracovníci údržby obce pracují celá léta v provizorních a nevy-
hovujících budovách v areálu místního hospodářství.
Městská část vyčlenila z rozpočtu na rok 2006 částku 9 milionů
korun na stavbu nové administrativně-technické budovy, kde
budou kanceláře, šatny a nezbytné sociální zázemí pro dělníky,
nové garáže a dílna na provádění údržby vozidel a mechanis-
mů. Stavbu, která byla zahájena v polovině srpna 2006, prová-
dí firma PMS Poděbrady a bude dokončena do konce ledna 
2007.

IINNFFOORRMMAACCEE  ZZ  OODDBBOORRŮŮ

Sběrný dvůr má dalšího pomocníka - novou drtičku větví.  

Nová budova místního hospodářství je před dokončením.

PEVNOST
České centrum znakového jazyka připravila 

pro úplné začátečníky i velmi pokročilé
kurzy znakového jazyka

Od 12. února 2007, 2 x týdně dvě vyučovací hodiny 
(90 minut), celkem pět měsíců vždy v odpoledních a večer-
ních hodinách v našich prostorách ve Vysočanské poliklini-

ce, blízko stanice metra Českomoravská
Přihlášky vyplňujte na www.pevnost.com

Můžete  telefonovat nebo faxovat na tel.: 266 006 390 nebo
728 58 68 57 v úředních hodinách 

uveřejněných na www.pevnost.com

Jaroslav Píša, 
vedoucí místního hospodářství

Foto Vladimír Mojžíš
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V komunálních volbách byl v Horních
Počernicích pro toto volební období
zvolen místostarostou naší městské
části Tomáš Kádner. Věří, že ve spolu-
práci s radními, zastupiteli i všemi pra-
covníky místního úřadu se mu i nadále
bude dařit pracovat společně ve pro-
spěch rozvoje obce. Projevené důvěry
si velmi váží, zavazuje ho k poctivé
práci, a doufá, že očekávání voličů
nezklame. Jsme na začátku čtyřleté
etapy volebního období a na začátku
roku 2007. V tomto vydání chceme čte-
náře seznámit s projekty, které se rea-
lizují nebo se k realizaci připravují,
které se ale ve své konečné podobě
stanou součástí nové tváře naší měst-
ské části. 

Chvalský zámek ožívá
Zámek vedle kostela sv. Ludmily je sou-
částí areálu Chvalské tvrze a po staletí byl
vnímán jako dominanta a historicky přiro-
zené centrum obce. Navíc má vynikající
polohu na strategickém a významném
místě v centru Horních Počernic. 
TK: Obec před lety převzala budovu ve
velmi zanedbaném stavu, takže rekon-
strukce bude finančně i časově náročná.
Podrobně jsme o nákladech a podílu
dotací z evropských strukturálních fondů
informovali v minulém HPZ, nyní bych
chtěl občanům přiblížit náš záměr na
budoucí využití objektu. Stavebně je
nekonfliktní, protože je na seznamu
památek, čímž jsou zásadní stavební
úpravy vyloučeny. Vznikl po vyhoření
původní tvrze roku 1734 přebudováním
do renesančního stylu, je zde tedy
mnoho unikátních architektonických
prvků včetně oken. Odstraňují se pouze
nevhodné vestavby a úpravy z minulého
století a řeší se systém vytápění. Je na
rozhodnutí památkářů a majitele, v jakém
časovém období bude objekt zakonzer-
vován pro příští léta. Celý objekt má už
novou střechu, opravené krovy a nové
klempířské prvky, nyní se intenzivně pra-
cuje v interiérech zámku.
V horním patře by měl být víceúčelový
reprezentační sál pro obec, ale určený
také k pronájmu, třeba pro potřeby ved-
lejšího hotelu. Vzniknou zde kultivované
prostory pro pořádání společenských
a kulturních akcí včetně slavnostní obřad-
ní síně. Tím by se uvolnil prostor v budo-
vě místního úřadu, který bychom poskytli
správnímu odboru. Ten v současné době
působí ve stísněných podmínkách, a my
bychom nemuseli stavět další správní
budovu. Ve spodním patře zámku uvažu-
jeme o výstavních prostorách, stálé expo-
zici nebo malém muzeu. Naše původní
obce mají opravdu bohatou historii
a množství památek, které můžeme
našim lidem i návštěvníkům ukázat. Nabí-

Tomáš Kádner: Jsme na začátku další čtyřleté etapy

zí se také spolupráce s Národním
muzeem, které má v Horních Počernicích
depozitáře. To je ale zatím předmětem
úvah a konzultací. Konkrétní jednání
mohou nastat až ve chvíli, kdy budou pro-
story připraveny pro instalaci nebo zapůj-
čení výstav. 
V obci chybí také prostory pro spolkovou
činnost, i tady by mohly nejrůznější spol-
ky najít uplatnění. Na nádvoří vznikne
letní scéna pro koncerty a představení.
Pod zámkem jsou rozsáhlá sklepení a sí�

přístupových chodeb z jezuitských dob,
které podle dochovaných dokumentů
vedly až do Jenštejna a Staré Boleslavi.
Dnes jsou částečně zasypané a v řadě
míst propadlé následkem stavební čin-
nosti. Bylo by určitě zajímavé alespoň
část z nich zpřístupnit.

Kolem rybníků na kole
Do loňského října se všechno točilo
kolem otevření divadla. Te	 je třeba mys-
let také na další využití volného času: pro-
stor pro všechny, kteří mají zájem o rekre-
ační sportování. 
TK: Myslím, že bychom si zasloužili lepší
koupaliště, než je to nynější - rybník stej-
ného jména a které většina z nás zná už
z dětství. Tehdy zde byla kvalita vody
z hygienického hlediska velmi dobrá
a není špatná ani dnes. Bohužel násled-
kem výstavby dálnice se průtok vody,
která přitéká do retenčních nádrží, znač-
ně snížil, částečně byl sveden do kanali-
zace, vodoteče zarostly. Jejich vyčištění

je prvním předpokladem ke zvýšení příto-
ku vody do nádrží a tím i lepší kvality
vody. Chtěli bychom zde vybudovat pří-
rodní koupaliště s patřičným zázemím,
které by vyhovovalo současným platným
předpisům a směrnicím z hlediska bez-
pečnosti a hygieny provozu. Další dvě
větší retenční nádrže zatím využívají rybá-
ři. Celý projekt není úplně nový, pracuje
se na něm už několik let, protože majet-
kové vztahy nejsou dodnes vypořádány.
Ale věřím, že se nám z této zajímavé loka-

lity podaří udělat příjemné místo, jehož
součástí budou také cyklostezky, a začle-
nit ji do celkového rázu okolní krajiny.

Komunikace a kanalizace
Letos by měla být v obci dokončena pře-
devším kanalizace. Je možné, že zůsta-
nou nějaké drobné nedodělky, ale hlavní
kanalizační řady budou dokončeny. 
TK: Každý vidí, v jakém stavu jsou naše
komunikace, a ty musíme dát do pořád-
ku. Dosud ale nemělo význam dělat
zásadní opravy, když v souvislosti
s výstavbou kanalizace jezdí po celé obci
těžká technika, která by je opět zničila.
Nelze to brát jako slib: občané dobře
vědí, že investorem stavby kanalizace je
hlavní město Praha. Ale věřím, že její
dokončení bude dalším krokem k tomu,
jak má vypadat evropská obec na začát-
ku jednadvacátého století. 

Dana Mojžíšová

“Naše 
původní obce 
mají opravdu
bohatou 
historii a množství 
památek, 
které chceme
našim lidem
i návštěvníkům 
ukázat.”
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Le comité du Jumelage
Členové Le comité du Jumelage (výboru
pro partnerství) jsou vyslanci francouzské-
ho města Mions i celého regionu Rhone.
Při druhé návštěvě Horních Počernic, které
jsou od června 2005 družebním městem
Mions, se zástupci výboru zúčastnili Týdne
francouzské kultury a slavnostního otevření
nového divadla. Jedenáctičlenná delegace
strávila v Horních Počernicích týden od 9.
do 15. října, k nim se později připojili
zástupci radnice, členové divadelního
sdružení Arscénic a pan Duquesne a paní
Bruyere z českého konzulátu v Lyonu. 

Na návštěvu jsme nepřijeli s prázdnýma
rukama. Během našeho pobytu  jsme
našim hostitelům představili typické vybra-
né zástupce francouzské kultury: gastrono-
mii a samozřejmě francouzská vína, origi-
nální lyonské marionety guignols, vítězná
díla výtvarné soutěže obyvatel Mions, která
se uskutečnila začátkem října, a divadelní
hru, kterou zahráli členové hereckého
sdružení Arscénic.
Přátelství, které se tak nadějně rozvíjí mezi
našimi dvěma městy, se postaralo o ostat-
ní. A protože jsme nemohli zůstat déle,
domluvili jsme se na dalším setkání.
Zástupci Horních Počernic přijedou k nám
do Mions na náš vánoční trh, kde zase oni
předvedou ukázky své, pro nás tak zajíma-
vé kultury.

Výbor pro partnerství

Velký úspěch 
kulturní výměny
Herecké sdružení Arscénic a členové sku-
piny Les Méconnus (Zneuznaní) zahráli
divadelní hru Le Premier (První) v novém
divadle v Horních Počernicích.
Divadelní hra Israela Horovitze První je
založena na absurditě soutěžení v součas-
né společnosti. Hra, která nás znepokojuje
popisem všeho, co je člověk schopen udě-
lat, aby zničil druhé a sám se dostal na
jejich místo… Les Méconnus byli dynamič-
tí, velkorysí a profesionální. Díky režii Cat-
herine Comte byla hra diváky dobře přijata,
i když forma a jazyk představení mohly
někoho překvapit.
V rámci kulturní výměny jsme také shlédli
dvě divadelní představení: hru Gin game,
která byla mistrovsky zahrána dvěma slav-
nými českými herci a která nás, i přes jazy-
kovou bariéru, hluboce zasáhla svou
autenticitou. Dále komedii Lo Stupendo,
se kterou s velkým úspěchem vystoupili
místní ochotníci, kteří nás tak úžasně přijali
a s kterými jsme mohli strávit nezapome-
nutelný večer v jejich novém divadle.
Jak řekl starosta Horních Počernic: "Přátel-
ství a solidarita mezi lidmi se nemůže usku-
tečňovat prostřednictvím zastupitelů.
Každý občan našeho města může být akté-
rem tohoto setkání." A právě to se i stalo:
během naší návštěvy jsme se setkali se
spoustou úžasných, milých a ochotných

lidí. Moc rádi bychom tímto způsobem
poděkovali všem, kteří nám pomáhali. Sta-
rostovi a místostarostovi Horních Počernic,
ředitelce divadla Haně Čížkové, Daně Moj-
žíšové, Tomáši Křížovi a Lindě Klečkové.
Janě Jelínkové pak za to, že svým překla-
dem hry umožnila divákům pochopit její
obsah. Dále děkujeme všem hercům, tech-
nikům divadla, a výboru pro partnerství.
Nadšení a přátelské přijetí během naší
návštěvy prolomilo jazykovou bariéru.
A v našich zavazadlech si vedle drobných
dárků odvážíme to nejdůležitější: přání
znovu se vrátit do Horních Počernic.

Členové divadelního sdružení Arscénic

Ušli jsme velký kus cesty
Postřehy Christiana Hennocq, 
radního pro kulturu města Mions
Začátkem října jsme přijali pozvání z radni-
ce v Horních Počernicích a zúčastnili se
Týdne francouzské kultury. My všichni,
zástupci radních města Mions i členové
výboru pro partnerství, jsme byli během
naší návštěvy úžasně přijati. Při každém
dalším setkání se vazby mezi našimi
dvěma městy dále rozvíjejí. Jaký kus cesty
už jsme společně ušli od našich prvních
kontaktů před dvěma lety! Ani vzdálenost,
ani jazyková bariéra, nezabránily našim
setkáním. A doufám, že tato setkání budou
i nadále pokračovat. Je to velká šance pro
nás v Mions. Máme se od Čechů co učit:
od národa, který miluje kulturu a nejen tu
francouzskou. Během návštěvy Prahy jsme
tak doslova nasákli kulturní atmosféru
tohoto města, které musí nadchnout kaž-
dého návštěvníka.

Přeložila Jana Jelínková

NNAAPPSSAALLII  OO  NNÁÁSS

Prosincová návštěva Ludvíka Vaculíka
v Horních Počernicích měla téměř
inspekční charakter. Přijel s paní Mad-
lou, aby posoudil kvalitu letošních hor-
nopočernických vín a navštívil naše
nové divadlo, jehož otevření se nemohl
zúčastnit. Po přátelském posezení
s ředitelkou Hanou Čížkovou a režisé-
rem Dádou Stoklasou projevili milí hosté
zájem o program. Ten večer se v divadle
konal multimediální koncert Dity Hořín-
kové a Richarda Pachmana s názvem
Dove Sono. 
Divadlem byli Vaculíkovi nadšeni. "Byl jsem
velice zvědavý a jsem příjemně překvapen.
Divadlo je opravdu krásné! A dnešní pro-
gram? Ten byl přesně takový, jakému se
celý život úspěšně vyhýbám. A zjistil jsem,
že jsem se vyhýbal čemusi, co jsem neznal,
a neznal jsem to proto, že jsem to nikdy ani
znát nechtěl. Ale dojalo mě to velice, proto-
že vše šlo z citu a ze srdcí těch dvou. Na
každého člověka tento způsob zpěvu
a hudby působí jinak. Záleží na tom, čeho
se to v něm právě dotýká a jakou rezonanci

to vyvolává. Já jsem ji vnímal jako bránu do
fantazie a promítal jsem si u ní různé své
životní  nálady a city." Po představení proje-
vil Ludvík Vaculík zájem setkat se s Ditou
Hořínkovou. "Zajímalo by mě, jaký má asi
hlas bez techniky," dodal šibalsky. Když si
potom společně zazpívali Ach synku,

synku, spokojeně konstatoval: "Má hlas
velmi silný, takový tlustý. Tím chci říct, že
má mnoho barev a vrstev." Dobré vysvěd-
čení od člověka, který sám celý život vášni-
vě a krásně zpívá. No a jak dopadlo hod-
nocení vína? Dobře.

DM

Vaculíkovi v divadle

Dita Hořínková a Ludvík Vaculík: Ach synku, synku...
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SSPPOOLLEEČČEENNSSKKÁÁ  KKRROONNIIKKAA

97 Pavlová Anna
92 Vopelková Barbora
90 Kalistová Anna
89 Flegr Oldřich
87 Stejskal Jaroslav

Koukolská Marie
Jarešová Agáta
Barníková Marie

86 Petrofová Olga
Straková Jiřina

85 Valášková Božena
Marešová Marie
Tichá Irena
Mlíkovská Miloslava

84 Neumannová Jiřina
Vaňhová Juliana
Větrovcová Emilie
Trávníček Jaroslav
Žáček Václav
Zemanská Zdeňka

83 Ullmannová Marie
Vytlačilová Adéla
Pi
ha Vratislav

82 Zima Jiří
Žáček Václav
Apeltauerová Jiřina
Kašpárková Jarmila
Míková Olga
Zálohová Jarmila

Všem pøejeme hodnì zdraví, štìstí a spokojenosti

Naši jubilanti narození v lednu

82 Voštera Karel
Müller Jiří
Krása Karel

81 Míka Blažej
Vondrušková Milada
Valešová Jana

80 Hrůza Jan
Bízová Jaroslava
Radovesnická Marie
Grusová Milena

75 Podzimek Miloslav
Somrová Anna
Jenelová Jaroslava
Valešová Marta

• Dne 4. ledna uplyne rok od chvíle, kdy
nás náhle navždy opustil pan Jaroslav
Cimler. Všichni, kdo jste ho znali, vzpo-
meňte na něj.

Manželka a syn

Blahopřejeme 

Začátek nového kalendářního roku je pro
mnohé časem, kdy se ohlížejí za tím, co
uplynulo. Důvod k ohlédnutí bude mít
i pan učitel Miloslav Podzimek, který se
dožívá významného životního jubilea.
Připojujeme se k řadě gratulantů a přeje-
me mu do dalších let stále stejný životní
optimismus, elán a nadšení, se kterým se
s námi vydává do krajů blízkých i vzdále-
ných.

Žáci a zaměstnanci 
ZŠ Ratibořická

Srdečně zveme mezi nás všechny,
kteří nechtějí sedět doma. Prostor ve
špejcharu je pro náš klub otevřen od
14 do 17 hodin. Od 14 do 14.30 podá-
váme informace, přihlášky, zodpoví-
me vaše dotazy, od 14.30 do 15.30
probíhá program, od 15.30 setkávání
a povídání u kávy. Končíme v 17
hodin. Nabídka je pestrá, přij�te, těší-
me se na vás.

10.1. 2007 
Prohlídka paláce Kinských 
Výstava Polské vánoce 
a procházka po Starém městě 
Vede pí. Šejvlová, tel.: 281 924 418,
odjezd z metra Černý Most ve 13 hod.

10.1. 2007 
Pro velký zájem opakujeme 
návštěvu Galerie Z. Hajného
Vede pí. Vaněčková, tel.: 281 922 552,
odjezd z metra Č. Most ve 13.30 hod.
Na oba výlety je třeba nahlásit se pře-
dem na uvedená telefonní čísla.

17.1.2007 ve 14 hod.
Začínáme pravidelnou práci 
v klubovně ve špejcharu 
Dostanete informace a přihlášky
k rekondicím v Luhačovicích, k pobytu
na Korfu v září 2007 a dozvíte se o pro-
gramech na leden a únor. Ve 14.30 hod.
začíná přednáška pí Vitáčkové o masáži
a jejím významu pro život. 

24.1. 2007 ve 14.30 hod.
Automasáž 
a její využití v denním životě
Praktické ukázky, nutný ručník. Kurz
vede pí. Obalilová. 

31.1. 2007 ve 14 hod.
Tajemství studené kuchyně
Sladké i slané pokušení. Praktické ukáz-
ky a ochutnávka. Vložné 25 Kč, kurz
vedou pí. Tůmová a Vitáčková.

1. 2. 2007 (pozor, je to čtvrtek)
Městské muzeum 
Výstava panenek 

Vede pí. Šejvlová, tel.: 281 924 418.
Odjezd v 10 hod. z metra Č. Most.

3.2.2007 ve 14.30 hod
Historie Počernic dávná i nedávná
Začátek pravidelného cyklu přednášek
o historii Horních Počernic a poznávání
míst, kde žijeme. Ing. Hubert Antes,
místní kronikář a znalec historie, nás
provede po zajímavých místech naší
obce, dozvíme se informace, které nena-
jdeme v HPZ, nahlédneme do obecních
kronik.

Pondělí a úterý 18 - 19.30 hod.  
Jóga a zdravotní cvičení 
pro seniory 
probíhají každé pondělí a úterý v gym-
nastickém sále tělocvičny Chodovická
od 18 do 19.30 hod. 
Na setkání s vámi se těší výbor klubu
a všichni, kteří se podílejí na jeho pro-
gramu. Jaký bude, to záleží také na vás.

Květa Obalilová, 
místopředsedkyně klubu

• V posledním měsíci roku 2006 nás
dostihla smutná zpráva o skonu našeho
kamaráda a sportovce Miloše Kobra.
Zemřel po dlouhé nemoci ve věku 82 let.
Vzpomínáme na jeho celoživotní sportov-
ní aktivity v počernickém Sokole, cvičil na
řadě sletů, byl aktivním sportovcem

v řadě odvětví a nakonec i rekreační
tenista. Miloš pracoval dlouhá léta i jako
funkcionář místního Sokola, zvláště po
odchodu do důchodu z dlouholetého
zaměstnání v podniku Stavby silnic
a železnic. Byl nám vzorem v rovném
sportovním boji, jeho osobním krédem
byla spravedlnost. 
Vzpomínají kamarádi ze Sokola, zaměst-
nanci TJ, členové tenisového oddílu
a hospodářské komise. 
Čest jeho památce!

Ivan Liška

Vzpomínáme
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DDIIVVAADDLLOO  HHOORRNNÍÍ  PPOOČČEERRNNIICCEE
Divadlo Horní Počernice, Votuzská 379, 193 00 Praha 20 - Horní Počernice, 

e-mail: divadlo@pocernice.cz, www.divadlopocernice.cz, 
telefon: 281 920 326

Sobota 6. ledna v 15 hod.
STŘÍBRNÉ TAJEMSTVÍ
Původní tajůplná klasická činoherní
pohádka v podání Liduščina divadla.
Malý andílek je vyslán na zem, aby zjistil,
jestli se jedna nerudná mlynářka ještě dá
zachránit pro nebe, nebo už propadla
peklu. Mlynářka se spolčila s čertem
a společně škodí hodnému sousedu Váv-
rovi. Nečekaně se na prahu mlýna objeví
křehká dívenka Andělka. Dokáže zázraky,
se kterými si neví rady ani čert. Nikdo
neví, odkud dívka přišla, ale pomocí kou-
zelné snítky polepší mlynářku a přinese
štěstí celému okolí. Čertisko nakonec
odtáhne s nepořízenou… a náš andílek
(alias Andělka) je š�astný, že splnil svůj
první samostatný úkol.
Vstupné 60, 50 a 40 Kč

Pátek 12. ledna v 19.30 hod.
Pavel Nilin
POPRVÉ VDANÁ
Režie: Jaromír Pleskot
Hraje: Ta�jana Medvecká 
Prodrat se životem sama nebo to vyřešit
jinak? To je otázka, kterou řeší hlavní
a jediná hrdinka poetické komedie Popr-
vé vdaná. Její životní osudy mnohdy roz-

hodně k smíchu nejsou, ale Antonie Niko-
lajevna je řeší s neuvěřitelným nadhle-
dem, neutuchajícím optimismem a hlavně
s velkým smyslem pro humor. 

"Není to jen o problémech výhradně
jedné ženy. Je to rovnou měrou
i o mužích, kteří jí vstupovali do života.
O její dceři a její rodině. Je to příběh
o hledání normálního lidského štěstí,
o lásce, porozumění," říká o hře T. Engel. 
V postavě Antonie Nikolajevny podává
Ta�jana Medvecká strhující dvouhodinový
výkon, díky němuž si získala obdiv i uzná-
ní diváků, kteří inscenaci v Dejvickém
divadle viděli. 
Herecká asociace ocenila Ta�janu Med-
veckou za tuto roli Cenou Thálie za rok
2002.
Vstupné 160, 140 a 120 Kč
(POZOR! V prosincovém čísle HPZ bylo
u tohoto představení chybně uvedeno

datum 13. ledna, představení hrajeme
v pátek 12. ledna, jak je uvedeno zde).

Neděle 14. ledna v 15 hod
MAXIPES FÍK
Činoherní pohádka, ve které poprvé ožívá
na jevišti legendární postava Maxipsa
Fíka. V inscenaci Divadla Špílberk Brno
se objeví postavičky známé z večerníčků
i knižního vydání příhod hlavního hrdiny.
Vstupné 60, 50 a 40 Kč

Čtvrtek18. ledna v 10 hod.
ZIMA
Divadlo Matěje Kopeckého
Zadáno pro ZŠ a MŠ. 
Jednotné vstupné 30 Kč.

Pátek 19. ledna v 19.30 hod.
Alfred de Musset
SE SRDCEM DIVNO HRÁT
Režie: Dáda Stoklasa
Hraje divadelní soubor Právě začínáme
v obsazení: Saša Ptáčková, Jana Keilová,
Bára Jelínková, Michal Pivarči, Milan Rut-
ner, Dáda Stoklasa, Stanislav Tomek,
Aneta Rybářová, Mája Košvancová, Filip
Minařík, Ondřej Krásný.
Hra plná citů, jejíž síla tkví v obrovské
upřímnosti a v zápalu, s nímž se snaží
autor dobrat podstaty neurovnaných
vztahů mezi hlavními protagonisty.
Vstupné 120, 100 a 80 Kč

Sobota 20. ledna ve 14 hod.
PTÁK OHNIVÁK
Představení žáků Baletní školy BcA. Jána
Němce.
Vstupné 70, 60 a 50 Kč

Program 
na leden 2007
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Středa 24. ledna v 10 hod.
TMAVOMODRÝ SVĚT
JAROSLAVA JEŽKA
Komponovaný pořad o životních osudech
a tvorbě českého hudebního skladatele,
klavíristy, dramaturga a dirigenta orchest-
ru Osvobozeného divadla Jaroslava
Ježka.
Zadáno pro školy. 
Jednotné vstupné 30 Kč

Středa 24. ledna v 19.30 hod.
Dave Freeman
POSTEL PLNÁ CIZINCŮ
Režie: Romen Štolpa
Hrají: J. Révai/ K. Rímský/Z. Fric, R. Při-
bil/M. Mejzlík, D. Morávková/Z. Dřízhalo-
vá, M. Pletánková/P. Špindlerová, R. Štol-
pa/T. Valík, O. Kallus/H. Čermák, S. Kob-
lížková/ J. Infeldová a další.
Ztřeštěná situační veselohra o tom, co se
všechno může stát, když manželé vyje-
dou na dovolenou někam, kde si nezajis-
tili ubytování… když chce milující manžel-
ka potěšit svého manžela tím, že za ním
nečekaně přijede na místo jeho "služební-
ho" pobytu… když se všichni sejdou v tro-
chu záhadném hotelu, kde je ředitelem
ustrašený mladíček, který se potřebuje
zavděčit všem, a vrátného mu dělá zku-
šený a sebejistý letitý zaměstnanec hote-
lu, jehož jedinou slabinou je trochu obtíž-
nější domluva, protože pochází z cizine-
ckých legií… a když se k tomu všemu
ještě přidá tradiční místní slavnost s maš-
karami.
Riskují samozřejmě všichni, a mistrná
kaskáda zápletek, které si na ně autor
vymyslel, jim dá pořádně zabrat. Jak to
všechno dopadne, netuší až do samého
konce ani protagonisté komedie,  ani

divák.
Ačkoli je Freemanova hra chvílemi až nelí-
tostná, přece jen je z rodu hodných a pří-
jemných komedií a také z rodu výsostné,
inteligentní zábavy.
Vstupné 200, 180 a 160 Kč

Sobota 27. ledna v 19.30 hod.
Aldo Nicolaj
NEBYLA TO PÁTÁ, 
BYLA TO DEVÁTÁ
Režie: Jiří Menzel
V komedii o věčném manželském trojú-
helníku účinkují: Josef Carda, Jana Švan-
dová a Rudolf Hrušínský.
Jsou-li dva, může se zrodit láska. Vstoupí-
li mezi ně třetí, vznikne drama. Vážné
nebo směšné, často obojí, střídavě i sou-
časně. Bylo-li nejčastějším námětem
staré komedie namlouvání s překážkami,
nejčastějším námětem měš�ácké kome-
die od jejich výšin až po pokleslý bulvár
se stává manželská nevěra a nejčastějším
situačním schématem trojúhelník.
Častým používáním se ovšem trojúhelník
opotřeboval a jeho současným autor-
ským uživatelům nezbývá, než pracně
hledat jeho dosud nevyčerpané možnos-
ti. Italskému dramatikovi Aldu Nicolaji se
v komedii Nebyla to Pátá, byla to Devátá
podařilo objevit možnost vskutku originál-
ní, ba přímo senzační. Říci jakou, zde
nelze, jako se u detektivky nesluší prozra-
dit, že vrahem je zahradník.
Vstupné 240, 220 a 200 Kč

Neděle 28. ledna v 15 hod. 
ČAROVÁNÍ 
KOLEM MALOVÁNÍ
V představení plném pohádek, legrační-
ho kouzlení a začarovaného malování

účinkují: Miloš Nesvadba, populární
kreslíř a dlouholetý člen činohry ND,
a Jan Susa, tvůrce mnoha pořadů pro
děti.
Vstupné 60, 50 a 40 Kč
Předprodej na měsíc únor bude zahájen
v úterý 16. ledna v 16 hodin. 
V první den předprodeje je možné vstu-
penky zakoupit pouze v pokladně diva-
dla. Od dalšího dne přijímáme i telefonic-
ké objednávky na čísle 281 920 326.

REZERVOVANÉ VSTUPENKY JE
NUTNÉ VYZVEDNOUT NEJPOZDĚJI 3
DNY PŘED PŘEDSTAVENÍM, JINAK
BUDOU VRÁCENY DO PRODEJE.

Pokladní hodiny: pondělí až čtvrtek od 16
do 18 hodin a hodinu před představením.

Na únor 2007 
pro vás připravujeme: 

Pátek 2. února v 19.30 hod.
Miroslav Horníček
DVA MUŽI V ŠACHU
Režie: Petr Gelner
Hrají: Oldřich Navrátil, Mojmír Maděrič,
Petra Hobzová, Kateřina Petrová a Otmar
Brancuzský
Miroslav Horníček napsal s půvabem
sobě vlastním lehkou a úsměvnou diva-
delní "konverzačku", která patří k nejkrás-
nějším českým dramatickým dílům.
Vstupné 200, 180 a 160 Kč

Sobota 3. února v 15 hod.
POPELKA
Výpravná klasická činoherní pohádka
v podání divadla Mladá scéna Ústí nad
Labem.
Vstupné 60, 50 a 40 Kč

Pátek 9. února v 9 hod.
JAK PRINCEZNA MÁŇA
ZACHRÁNILA 
MARTINA Z PEKLA
Zadáno pro MŠ a ZŠ. Maminky s dětmi
mohou představení navštívit po předcho-
zí domluvě na tel. čísle 281 920 326.
Vstupné 40 Kč

Sobota 10. února v 19.30 hod.
Ken Ludwig
LO STUPENDO
Režie: Jana Sůvová
Trochu ztřeštěná komedie o tom, co
všechno se muselo stát, aby bylo zachrá-
něno gala představení Verdiho opery
Othelo v Clevelandské opeře.
Hraje divadelní soubor Právě začínáme.
Vstupné 120, 100 a 80 Kč

DDIIVVAADDLLOO  HHOORRNNÍÍ  PPOOČČEERRNNIICCEE

Představení Postel plná cizinců
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DDIIVVAADDLLOO  HHOORRNNÍÍ  PPOOČČEERRNNIICCEE
Neděle 11. února v 15 hod.
NEBOJTE SE STRAŠIDEL
Vystoupení loutkoherecké skupiny České
televize s plyšovými hosty JÚ a HELE.
Vstupné 60, 50 a 40 Kč

Pátek 16. února v 19.30 hod.
Bohumil Hrabal
PÁBITELÉ
Režie: Milan Schejbal a Hynek Bouček
Hraje Anebdivadlo Praha: Eva Janáko-
vá/Markéta Mandová, Michael Kaňok,
Hynek Bouček, Milan Schejbal a Vladislav
Knapp
Pět povídek (Diamantové očko, Roman-
ce, Chcete vidět zlatou Prahu?, Baron
Prášil a Pábitelé) o lidičkách, kteří cedí
skutečnost přes diamantové očko inspi-
race… Více jak 160 repríz svědčí o kvalitě
i laskavém humoru tohoto představení.
V dobách své největší slávy bývalo Aneb-
divadlo Praha pravidelným hostem
v Divadle v přírodě a v Domečku. Rádi je
s jejich nejúspěšnější inscenací přivítáme
po dlouhé době v novém kamenném
divadle. 
Vstupné 120, 100, 80 Kč

Sobota 17. února v 19.30 hod.
Aldo Nicolaj
TŘI NA LAVIČCE
Režie: Pavel Háša
Hrají: Petr Nárožný, Květa Fialová a Ladi-
slav Trojan. Bručoun Silvestr a rezignova-
ný Luigi se chystají jako za klukovských
let na velká dobrodružství. A pak se jed-
noho dne objeví na scéně bývalá učitelka,
slečna Ambra. Tak začíná hra, která je

z autorovy tvorby snad nejtypičtější pro
jeho umění dialogu a zaznamenala nej-
větší úspěch a širokou odezvu. Je v ní
znepokojivé světlo velké mravní myšlen-
ky. Aby se stárnoucí člověk dokázal udr-
žet člověkem, je to těžká a vysilující vojna.
V ní prakticky ztrácí zdraví, pamě� a auto-
ritu. Bojuje, aby si udržel místo na výsluní
svých nejbližších, a když ne lásku, tak
aspoň trochu pozornosti, porozumění
a ohledů. Přitom osamělost starých, jejich
úzkosti a někdy i chudoba se týkají pře-
devším generace nastupující, nebo� tako-
vé stáří, jaké vytvářejí děti pro své rodiče
dnes, čeká zítra i je. 
Vstupné 240, 220 a 200 Kč

Středa 21. února v 19.30 hod.
Rob Becker
CAVEMAN 
aneb OBHAJOBA 
JESKYNNÍHO MUŽE
Hraje: Jan Holík
Máte chu� se rozesmát až k slzám? Přij	-
te se podívat na slavnou one man show,
která k prasknutí plní hlediště nejen
v USA, ale po celé Evropě.
Z recenzí na představení: "Humorný
pohled na současný feminismus, muž-
skou citlivost a erotogenní zóny je skuteč-
ným hitem, který nás přivádí do stavu neo-
vladatelného smíchu a zároveň působí
jako balzám na duši."
Vstupné 240, 220 a 200 Kč

Úterý 27. únoru v 9 hod.
ZIMNÍ KRÁLOVNA 
Hraje divadlo Vysmáto
Zadáno pro ZŠ a MŠ. Maminky s dětmi
mohou představení navštívit po předcho-
zí domluvě na tel. čísle 281 920 326.
Vstupné 40 Kč

Změna programu vyhrazena.
Vážení diváci, v době uzávěrky lednového
čísla HPZ nebyl ještě únorový program
kompletní. Potvrzená představení a termí-
ny aktuálně doplňujeme na 

www.divadlopocernice.cz.
Na těchto stránkách najdete zatím pouze
informaci o připravovaném programu, ale
připravujeme pro vás informace o Sdru-
žení divadelních ochotníků Horních
Počernic, podmínkách pronájmu divadla,
divadelní kavárně a fotogalerii. 

Hana Čížková, ředitelka divadla
Tři na lavičce: Petr Nárožný, Květa Fialová a Ladislav Trojan

Jan Holík v představení Caveman aneb obhajoba jeskynního muže
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AKTUALITY Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

Ratibořická 1899/32, 193 21 Praha 20 - Horní Počernice
tel.: 281 925 264, fax: 281 925 948, 

e-mail: ddm-hp@ddm-hp.cz, www.ddm-hp.cz

DDDDMM

I když jsou vánoce nenávratně za
námi, poj�te se společně s námi

k nim ještě na chvíli vrátit.
Začátkem prosince odjela malá skupinka
z Domu dětí a mládeže do Francie do
spřáteleného města Mions. Pozvání bylo
na účast na vánočních trzích, které pravi-
delně organizují místní spolky pro širokou
veřejnost a hlavně pro děti. Bylo rozhod-
nuto, že pojedeme ve čtyřech, Kateřina
Francová, Eva Viděčanová, Jana Jelínko-
vá a Anežka Růžičková, naše nová kera-
mička. Každá z nás měla svůj úkol, svojí
činnost. Připravily jsme si tvůrčí vánoční
dílničky, kde si může případný zájemce
vytvořit svůj dáreček. Nabalily jsme auto
až pod střechu, vezly jsme sebou slámo-
vé věnečky, kaštany, oříšky, žaludy a další
přírodniny, keramické andělíčky, které si
každý vyzdobil podle své fantazie. Z při-
vezených přírodnin jsme společně vyrá-
běli adventní věnce, o které byl zájem nej-
větší. 
Jak se ukázalo, pravý vánoční trh
v našem pojetí ve Francii neznají, a tak se
prodávalo zboží nejrůznější. Jediný
vánoční stánek byl skutečně ten náš. Při-
vezly jsme sebou i malý vánoční stromek
ozdobený slámovými ozdobičkami, pou-
štěly české koledy a nad vším se vznáše-
la vůně českého vánočního františka.
Celý den se tvořilo, každý si chtěl odnést
alespoň nějakou drobnost, zvoneček, slá-
movou ozdobičku nebo vlastnoručně
vyrobený věnec. Atmosféru se nám i přes
svítící sluníčko podařilo vykouzlit opravdu
vánoční. Když se začalo stmívat, převlék-
ly jsme se do krásných kostýmů Mikulá-
še, čerta a anděla a procházely tržištěm.

Překvapení bylo opravdu veliké, nebo�
místní děti tuto tradici neznají. A tak byl
nejen smích, ale i pláč a ujiš�ování, že
byly děti celý rok hodné, aby mohly
dostat od anděla sladkou odměnu.
S večerem se všichni rozloučili s vánoční
náladou i s pocitem krásně prožitého
mikulášského dne. Návštěva v Mions spl-
nila svoje poslání a cíl.

Po návratu z Francie na nás čekala další
vánoční akce a sice vánoční výstava
v DDM, která má již svojí tradici a i letos
se povedla dobře.  V rámci výstavy pro-
běhla hezká taneční a hudební besídka
v tělocvičně ZŠ Ratibořická. Účast rodičů,

kteří přišli podpořit svoje děti, byla mimo-
řádná, a tak se všem účinkujícím dostalo
bouřlivého potlesku. Všechny soubory se
snažily, aby jejich výkony byly co nejlep-
ší, lektoři byli samozřejmě nervózní, aby
se vystoupení jejich svěřencům povedlo,
a nakonec byli i oni právem oceněni
potleskem jako poděkování za trpělivou
mravenčí práci. Ve všech prostorách
DDM byla výstava dětských prací,
a každý návštěvník si zde mohl něco hez-
kého vyrobit. Kdo byl unaven tvůrčí čin-
ností, mohl si odpočinout u čaje a vonící
bábovky. I v DDM se vynaložené úsilí
vyplatilo, a všem návštěvníkům a hlavně
dětem přineslo tu správnou vánoční nála-
du.

Nedá se nic dělat, vánoční vzpomínání
musíme definitivně opustit. Nastal čas
každodenní práce, a my jsme tady opět
s upozorněním, že zápis na druhé polole-
tí do zájmových útvarů probíhá během
měsíce ledna. Nezapomeňte se včas
zapsat a zajistit si tak místo do svého oblí-
beného kroužku.
Jako novinku připomínáme turistické
oddíly. Nabízíme skvělou partu, tábornic-
ké dovednosti, výlety do přírody, dobro-
družství a možnost vyzkoušet si nejrůz-
nější hry jako je korfbal, ringo, pelota,
pálkovaná, toulanda a spoustu dalších
her nejen venku, ale i v klubovně.

Mgr. Kateřina Francová

Hodně zdraví, radosti a pohody 
do roku 2007 přeje kolektiv DDM.
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Knižní novinky
Upozorňujeme na některé nové tituly v naší knihovně:

Dům dětí a mládeže, středisko Místní veřejná knihovna, Náchodská 754, 193 21 Praha 20, 
tel.: 281 921 587, e-mail: knihovna@ddm-hp.cz

KKNNIIHHOOVVNNAA

Milí naši čtenáři,
velmi nás těší, že vás v novém roce může-
me prostřednictvím HPZ informovat
o dění v knihovně. Nejdřív ale přijměte
naše novoroční přání, jehož autorem je
Václav Čtvrtek:

"Když má člověku být dobře na světě
a když má něco udělat pro lidi,
tak to musí dělat optimisticky."

Máme velkou radost, že obě naše oddě-
lení jsou obnovená a mohou poskytovat
kvalitnější služby vám, čtenářům všech
věkových kategorií. Pro ty z vás, kteří  se
do knihovny teprve chystáte, sdělujeme
půjčovní dobu:

Úterý 10 - 19 hod.
Středa14 - 19 hod.

Čtvrtek 14 - 19 hod.
Pátek 10 - 16 hod.

Registrační poplatek na dobu jednoho
roku je 50 Kč pro čtenáře nad 15 let,
20 Kč pro čtenáře od 12 do 15 let a zdar-
ma pro děti do 12 let. Pro všechny platí
jednorázový poplatek 20 Kč za průkazku
s čárovým kódem. Můžete hledat také
v našem katalogu na internetu na
http://clv.knihovna-hp.cz Za poplatek
5 Kč si můžete požadovanou knihu rezer-
vovat. Pro  vás, kteří upřednostňujete
osobní kontakt, jsme vám v knihovně
k dispozici ve stanovenou dobu.

Za kolektiv knihovny
Božena Beňová

Vojtěch Klimt
Akorát, že mi zabili tátu
Kniha Vojtěcha Klimta Akorát, že mi zabi-
li tátu, je výsledkem sedmnáctiletého

úsilí. Vypráví životní pří-
běh písničkáře a básní-
ka Karla Kryla, jedné
z nejvýraznějších osob-
ností české kultury
druhé poloviny 20. stole-
tí. Autor jako název pou-
žil jednoho Krylova výro-
ku z roku 1979, kdy žil

v exilu. Napsal tehdy, že se v roce 1968
psalo, že se nemá kopat do politických
mrtvol. "Od tý doby vládnou rukou silnou
a nekompromisní a že už není Urválek
(prokurátor z procesů padesátých let),
bude spíš tím, že beznadějně sešel
věkem... Ale mně je to dneska v podsta-
tě jedno, akorát, že mi zabili tátu,"
poznamenal k tomu písničkář. 
Komunisté Krylovu otci znárodnili tiskár-
nu, ve které vydával bibliofilské tisky,
a před očima celé rodiny kladivy rozbili
tiskařské stroje. Pak ho přinutili jako
nádeníka budovat novou Ostravu. To se
podepsalo na jeho zdraví a stáhl se do
sebe. Jeho syn ho nechtěl do této vnitř-
ní emigrace následovat, proto poté, co
invaze vojsk socialistických států v roce
1968 udusila Pražské jaro, emigroval do
Německa. 

Autor při psaní knihy využil nejen všech
dostupných tištěných i psaných prame-
nů, ale i desítek rozhovorů s Krylovými
známými a příbuznými a také zkušenos-
tí, které nabyl při osobních setkáních
s písničkářem. 

Jan Balabán 
Jsme tady 
Jednou z nejvýraznějších literárních udá-
lostí posledních let se bezesporu stala
povídková kniha Jana Balabána Možná že
odcházíme. Byla nominována na Státní
cenu, zvítězila v anketě Lidových novin
o Knihu roku 2004 a v roce následujícím
získala i cenu Magnesia Litera za prózu.
Autor se stal od té doby v literatuře
pojmem, a tím větší očekávání vzbuzuje
jeho nový titul. Balabán se v něm ocitá
skutečně na hraně. Podobně jako v před-

chozí knize nacházíme
hrdiny povídek v okamži-
cích životního zlomu, kdy
se hroutí jejich minulé
životy: komunistická
herečka Alexandra umíra-
jící na rakovinu, Ludvík
Chmelnický bojující s ast-
matem, opuštěný Emil

ocitající se na pokraji sebevraždy nebo
Světlana zlomená rodinnou tragédií. Bala-
bán však jde ještě dál. Jeho hrdinové
nejsou svazováni jen sítí deformovaných
rodinných vztahů či osobních slabostí
a běsů, do jejich životů nepřímo zasahují
i traumata velkých dějin. Do těchto osudo-
vých dramat však nečekaně vstupuje cosi
zvenčí - zaklepání na dveře, úsměv či
pohled na obrázek pověšený v kuchyni -
světlo, které mobilizuje vnitřní sílu otočit
znova přesýpací hodiny lidského života.
Jsme tady. Ono "my" zde neznamená jen
to, že se deset povídek nakonec spojí
v celek a osudy jednotlivých postav se
protnou, říká také, že spolu s nimi jsme
i my součástí jednoho nekončícího příbě-
hu, který přináší také útěchu a naději.

Vpravo: Prosincové Křeslo pro hosta
přineslo kromě zajímavého vyprávění
spisovatelky Evy Brabcové, která žije
v Horních Počernicích, i nečekané pře-
kvapení. Autorka se po téměř třiceti
letech setkala s Mgr. Annou Kobrlovou,
svou bývalou učitelkou a nynější ředi-
telkou ZŠ Stoliňská. 
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HHIISSTTOORRIIEE  DDÁÁVVNNÁÁ  II  NNEEDDÁÁVVNNÁÁ

Téměř polovinu pamětního záznamu
roku 1958 tvoří přepis dějů v původních
obcích v období od XI. století do roku
1848, které vypracoval Josef Knespl,
učitel na tehdejší jedenáctileté škole.
Z dějů roku 1958 pak bylo například
zaznamenáno:
Sídlo konzervárenského podniku Středo-
česká Fruta byla přemístěna do Mochova
a u nás zůstal pouze konzervárenský
závod. Do uvolněných prostor přesídlilo
z Prahy Sdružení lihovarů a konzerváren,
koordinující jejich činnost v celých
Čechách, na Moravě a ve Slezsku.
V zóně průmyslových podniků za železnič-
ní tratí zahájil Energovod výstavbu skladů.
Podnik komunálních služeb MNV rozšířil
svou činnost o cementárnu, kde dva
zaměstnanci vyráběli tvárnice, chodníkové
obrubníky a kanalizační roury. Od 1. října
pak začala fungovat nová provozovna na
svoz popela. Do většiny domů byly s před-
stihem dodány nádoby na ukládání odpa-
du z domácnosti. Svoz se prováděl jednou
za čtrnáct dní speciálním vozem. Tímto
opatřením konečně zmizely nejrůznější
nádoby, často přeplněné odpadky, které
dosud lemovaly naše ulice. Do té doby
odvážel odpadky obecní traktor s nekry-
tým vlekem, kam se odpadky z nádob
vysypávaly, takže při větrném počasí byly
lehčí části odpadu rozfoukány po celé
obci. Poplatek za nový sběr odpadků byl
v posledním čtvrtletí roku 1958 stanoven
na 30 korun za jednu popelnici. Koncem
roku byl také zahájen provoz nově vybu-
dované rychločistírny.
Zejména mezi mládeží byl v tomto roce
populární sběr odpadových surovin, ve
kterém se soutěžilo mezi třídami i školami.
V hlavních sběrových produktech bylo
sebráno 68 tun železa, 21 tun papíru, 5 tun
textilu, 7 tun kostí a 170 kg barevných
kovů. Každých čtrnáct dní procházel ulice-
mi obce s hlasitým vyvoláváním sběrač
králičích a zaječích kožek, za které platil
podle kvality tři nebo čtyři koruny za kus.
Rybáři ulovili toho roku na udici 184 kusů
ryb a z pěti obhospodařovaných vodních
nádrží slovili do sítě 1170 kaprů o celkové
váze 675 kg a 58 štik o váze 73 kg.
Ve dnech 19. - 22. prosince uspořádali
naši zahrádkáři spolu s technickými krouž-
ky jedenáctileté školy, závodem Fruta
a odbočkou svazu včelařů výstavu zimní-
ho ovoce v sále kulturního domu. Vystave-
no bylo 86 odrůd jablek a 13 odrůd hru-
šek. Přehlídka byla doplněna ovocnými
výrobky ze závodu Fruta, produkty našich
včelařů a pracemi žáků školy. Na dobro-
volném vstupném se vybralo 353 korun, za
které se koupily pomůcky na polytechnic-
kou výuku ve škole.
Podle rozhodnutí ministerstva vnitřního
obchodu došlo k velké změně v zásobo-
vání uhlím. Podle rozhodnutí KNV a ONV

vydal náš MNV dne 20. srpna vyhlášku
následujícího znění: "S ohledem na přízni-
vou situaci v těžbě hnědého uhlí, která se
vytvořila i zásluhou brigádnické pomoci
vysílané také z našeho okresu, jakož i na
stále se lepšící situaci v železniční dopra-
vě, bylo možno provést následující opatře-
ní ke zlepšení zásobování obyvatelstva pali-
vy. Základní spotřebitelské dávky domác-
ností, tak jak byly zapsány do listin zákazní-
ků po provedené prověrce k 31. březnu,
zůstávají v platnosti. Zvláštní přídavek hně-
dého uhlí pro domácnosti činí pro obce
Čakovice, Letňany, Kbely, Kyje, Dolní
Počernice a Horní Počernice 4 metrické
centy. Pro ostatní obce okresu Praha -
sever centy tři. Přídavky jsou určeny pouze
pro  rok 1958. Neobdrží je však provozova-
telé ústředního topení. Základní spotřebi-
telské dávky i zvláštní přídavky budou
uspokojovány v hnědém a černém uhlí
jakostních skupin A a B. S platností od 1.
července se do volného prodeje uvolňují:
černé uhlí netříděné a tříděné skupiny C,
hnědé uhlí netříděné a tříděné skupiny C,
koks mostecký netříděný a tříděný ořech,
všechny druhy lignitu a uhlí povrchové,
prachové a briketové zlomky. Současně se
zastavuje vydávání poukazů na mimořádné
výpomoci v palivech pro přestárlé, nemoc-
né apod. Nadále budou vydávány poukazy
pro novorozence a ONV bude vydávat pou-
kazy pro rodiny s počtem příslušníků nad
šest osob."
Ve výstavbě školy došlo ke změně plánu
výstavby pomocné budovy, kde bylo roz-
hodnuto vystavět patrovou budovu.
Schvalování nového projektu a potřebné-
ho přídělu stavebního materiálu bylo příči-
nou dalšího zdržení stavby celé školy, jejíž
otevření bylo odloženo na rok 1959.
Kulturní život byl bohatý. Kino Oko, dru-
hým rokem ve správě MNV, se podařilo

přebudovat na širokoúhlou projekci
a upravilo se hlediště. Díky obětavému
vedoucímu panu Petrlíkovi se zlepšil výběr
promítaných filmů a následně také
návštěvnost.
Na podzim započali naši sportovci nacvi-
čovat sestavy na druhou celostátní sparta-
kiádu v roce 1960. Když se v polovině roku
objevily náznaky, že by bylo vhodné slou-
čit dvě místní tělovýchovné organizace
Slavoj a Spartak v jednu jednotu, nikdo
netušil, co bude následovat. V části Chval
vznikl proti této myšlence značný odpor,
který se přenesl také do sportovních klání.
Říjnové přátelské utkání v kopané mezi
mužstvy Slavoje a Spartaku, které díky
velké účasti obecenstva slibovalo kasovní
úspěch, se brzy po začátku změnilo
v divoké klání. Rány padaly ze všech stran
a na všechny strany, k potyčkám došlo
i mezi diváky. Jeden z účastníků bitky
musel být odvezen k nemocničnímu ošet-
ření. Hřiště obou jednot byla až do konce
roku uzavřena, o události se ještě dlouho
diskutovalo při posezeních u piva nebo
v dopravních prostředcích.
Počasí roku 1958 bylo dosti proměnlivé.
Mírná zima v lednu a únoru byla v březnu
vystřídána opakovaným sněžením a táním,
takže ulice byly neustále plné bláta. Zima
vyvrcholila v noci na 21. března, když na
první jarní den napadlo do rána téměř
padesát centimetrů sněhu a několik dnů
zůstal ležet. Tak vysoká vrstva sněhu u nás
najednou nenapadla od kruté zimy v roce
1929. Červencové deštivé dny zase kazily
lidem dovolené a protahovaly zeměděl-
cům sklizeň obilí. Od začátku srpna až do
začátku října bylo naopak trvalé sucho,
které poznamenalo výnosy brambor
a cukrovky a kvalitu některých druhů
ovoce.

Ing. Hubert Antes, kronikář

Co ještě bylo zaznamenáno: 31. putování časem

Letecký pohled na Horní Počernice z poloviny padesátých let minulého století.
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MMAATTEEŘŘSSKKÉÉ  CCEENNTTRRUUMM

MUM - klub pro maminky a děti Horní Počernice, Mezilesí 2058
Tel.: 281 926 727 po - pá, 9 - 12.00 hod., nebo 604 234 593 - Barbora Zálohová

www.volny/mum.centrum/, e-mail: mum.centrum@volny.cz
Volná herna v úterý, ve čtvrtek a v pátek 9 - 12 hod., 

ve svátky a po dobu školních prázdnin je herna uzavřena.

Milí rodičové, milé děti,
přejeme vám do nového roku vše dobré,
co nejméně starostí a hodně radosti.
Starý rok jsme zakončili milým Vánočním
veselím ve špejcharu, kde se díky spous-
tě rukodělných koutků nejvíc líbilo
dětem. Další dobrá zpráva je, že jsme od
nadace VIA dostali dotaci na projekt
keramického atelieru s názvem HLÍNA
ČLOVĚKU.
Těšíme se na vás a věříme, že nás bude-
te s radostí navštěvovat i v letošním roce.

Občanské sdružení MUM upořádalo 18.
prosince 2006 tiskovou konferenci, na
které jeho zástupci představili projekt
NOVÁ PŘÍLEŽITOST, vzdělávací pro-
gram pro sladění rodinného a profesního
života žen. 
Je určen především pro maminky na
rodičovské dovolené, kterým se blíží
návrat do zaměstnání, ale i ostatním
zájemcům z řad nezaměstnaných a zne-
výhodněných na trhu práce. Projekt
NOVÁ PŘÍLEZITOST, který je spolufi-
nancován Evropským sociálním fondem
a ze státního rozpočtu ČR, bude probí-
hat od ledna 2007 v našem klubu a  nabí-
zí tyto vzdělávací aktivity:
ZÁKLADY PODNIKÁNÍ 
Rekvalifikační kurs je určen ženám
s podnikatelskými záměry, které se
z důvodu celodenní péče o dítě nemo-
hou účastnit jiných kursů, pořádaných
úřady práce a personálními agenturami.
Kurz Základy podnikání bude probíhat

od března do června a od září do prosin-
ce 2007, vždy ve středu a v pátek dopo-
ledne. Jeho kapacita je omezená, proto
se informujte včas a v případě zájmu
podejte do MUMu závaznou přihlášku
nejpozději do 31. ledna 2007. Formulář
přihlášky do kurzu ZP bude k dispozici
od 15. do 30. ledna 2007 v MUMu nebo
na odborech školství a kultury a zdravot-
nictví a sociálních věcí, rovněž na
www.volny.cz/mum.centrum/ Ostatní
aktivity projektu budou probíhat průběž-
ně a mohou mít jednorázový charakter.
ŽENA - PRÁCE - PODNIKÁNÍ
Motivačně psychologický klub, ve kte-
rém budou probíhat besedy s odborníky
na témata: rovné příležitosti, hledání
práce, problematika psaní životopisů,
výběrová řízení, posilování sebedůvěry,
setkání s vizážistou apod. 
SOCIÁLNĚ PRÁVNÍ PORADENSTVÍ
Jak vyřizovat potřebné formuláře, jak
hledat práci, spolupráce s úřady práce,
doporučení vhodných školení a vzdělá-
vacích kursů, databáze volných pracov-
ních míst v okolí.
POČÍTAČ PRO VŠECHNY
Pro zájemce volný přístup do PC učebny
a na internet, konzultace s počítačovým
odborníkem.

Všechny kursy a poradenství budou pro
zájemce zdarma, navíc v době vzdělává-
ní bude pro maminky zajištěno hlídání
dětí. Celý projekt je financován Evrop-
ským sociálním fondem.

ČTVRTEČNÍ 
RUKODĚLNÁ DÍLNA
Neváhejte a přij	te, naučit se dá
všechno!  Děti nejsou překážkou. 
Na kurzy je potřeba se nahlásit v klubu
nebo telefonicky, cena dle typu kurzu
je 130 - 160 Kč.

25. ledna, 9 - 12 hod.
DEKUPÁŽ
UBROUSKOVÁ
METODA
Oblíbený nenáročný kurz výroby 
obrázku, jehož základem je obrázkový
ubrousek. Touto technikou si můžete
ozdobit cokoliv. 
Objednávejte se u Hanky Jelínkové 
na tel.: 723 855 260

BESEDY A ŠKOLENÍ 
Přij	te se vzdělávat a vyslechnout
moudré rady a doporučení odborníků. 
Besedy a školení se konají v rodinné
atmosféře, děti můžete vzít s sebou.
Objednávejte se v klubu nebo 
u Barbory na tel.: 775 932 326, kapaci-
ta je omezená, vstupné symbolické.

18. ledna 9 - 10 hod.
BEZPEČNÉ
POTRAVINY?
Ing. Deutsch přednáší o prevenci 
onemocnění z potravin

1. února 9 - 12 hod.
KURZ PRVNÍ POMOCI  
A NEODKLADNÉ
RESUSCITACE
Zásahová služba HMP pořádá velmi
žádaný praktický kurz.  
Děti raději zanechte doma, pokud
nemáte možnost, pohlídáme je
v herně, abychom se na školení lépe
soustředili.

Barbora Zálohová

Po sváteční odmlce
začíná 8.1.2007 
MUMová herna, 

kurzy 
a kroužky 

od 3.1.2007.

Tisková konference OS MUM ke vzdělávacímu programu Nová příležitost.
Zleva: Jitka Materová, Zuzana Dubová, Barbora Zálohová (ředitelka OS MUM),
Jaroslav Šafář a Jitka Jandáková.
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To je ale překvapení: namísto výtvarky
jdeme na výstavu. ,,To může být zajímavé,
dílo paní Samohelové sice ještě neznám,
ale ráda se s ním seznámím," pomyslím si.
A jsme tady. Ještě upozornění paní učitel-
ky, které je na denním pořádku, a koneč-
ně vcházíme dovnitř. 

Předvečer svátku svatého Mikuláše, jak
známo, očekávají děti s nadějí a možná
i špetkou obav. Aby si čekání ukrátily,
sešly se na mikulášské besídce v těloc-
vičně Chvalkovická. Ty menší si spolu
s rodiči zatancovaly v kole, větší zase
změřily síly v soutěžním klání. Nakonec
jsme všichni společně Mikulášovi,
andílkovi a čertům pěkně zazpívali.
Mikuláš a jeho pomocníci nepřišli s prázd-
nou, přinesli pěknou hromadu dárků.

Výstava Heleny Samohelové inspirovala 
mladé výtvarníky 
aneb malé ohlédnutí za výstavou na Chvalech 

Nemyslela jsem si, že bude výstava Kera-
mika (kocour, pes, psoun…) tak krásná!
Za chvíli se dáváme všichni do práce, i já
si beru papír a tužku, rozhlížím se, prohlí-
žím si vystavené práce a zaujme mě nád-
herná husa. Ještě než se dám do práce,
naposledy se rozhlédnu. Všichni už se
také pohodlně usadili, nebo leží, klečí a
kreslí.
Po hodině jsem práci dokončila a dívám
se kolem sebe: "Ten pejsek je taky krásný,
jen zaštěkat," myslím si. Ze zamyšlení mě
ale vytrhnou slova paní učitelky, že už
odcházíme. Rychle hodím očkem na
výkresy ostatních, kývnu na "svého" pej-
ska a s celou třídou odcházíme. Dnešní
dvě hodiny výtvarky byly vážně super!

Martina Nováková, 8. A
ZŠ Ratibořická

Mikulášská besídka v sokolovně

Klub Dámská jízda
Mikulášská ve špejcharu Chvalské tvrze,
kterou připravily členky klubu Dámská
jízda, dopadla nad očekávání dobře. Při-
šel Mikuláš s čertem a andělem a dětem
naděloval mlsání, knihy a časopisy. Sou-
těžilo se v malování, výrobě vánočních
dárečků, nafukování balónků, tančilo se
na diskotéce a na závěr byla bohatá tom-
bola. Děkujeme všem za úžasnou
pomoc při organizaci a sponzorům za
jejich dary. Doufáme, že příští akce bude
stejně vydařená, ne-li lepší.  
Během ledna bychom rády uspořádaly
nejen pro naše členky večer s kosmetic-

kým poradenstvím, ukázkami líčení,
kadeřnických kouzel a novými poznatky
v oblasti dermatologie.   
V únoru chceme uspořádat pro děti maš-
karní zábavu. Prosíme opět o laskavost
stávající i případné další sponzory, kteří
dobře vědí, že i malý dáreček ve správ-
ných rukou může být pro někoho velkým
darem. Není nic krásnějšího, než rozzá-
řené oči dětí a jejich nefalšovaný projev
radosti a nadšení. 
Navázaly jsme také kontakt s občanským
sdružením MUM, se kterým chceme v
budoucnu více spolupracovat. Díky
vstřícnosti vedení DDM máme konečně
střechu nad hlavou a můžeme se v klidu
setkávat, zvát hosty a chystat plány do
budoucna. Srdečně zveme do svých řad
další zájemkyně o členství v našem klubu
pro ženy. Můžete nás kontaktovat na
telofonním čísle 776 318 586 nebo na e-
mail: Klubdamskajizda@seznam.cz
Hodně spokojenosti, lásky a zdraví přeje
do nového roku za všechny členky klubu 

Lenka Masárová

Čerti sice na první pohled vypadali straši-
delně, ale byli to dobráci od kosti. Každo-
pádně si do pekla odnesli jen prázdný
pytel od dárků. Nebo to bylo tím, že děti
letos nějak málo zlobily?
Děkujeme všem, kteří přišli (dětí bylo
sedmdesát!), zejména těm, kdo pomáhali
s organizací besídky, a těšíme se na shle-
danou zase napřesrok.

Cvičitelky TJ Sokol Horní Počernice
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Výbor MO Českého rybářského svazu v Horních Počernicích zve na členskou schůzi dne 13. ledna 2007 v 9 hodin
v Domečku. Možnost odevzdání úlovkových lístků a vyřízení členských záležitostí na rok 2007.

Výbor MO ČRS
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ŠŠKKOOLLYY  AA  ŠŠKKOOLLKKYY

Vánoce U Rybníčku
Mateřská škola U Rybníčku na Křovinově
náměstí pořádala v prosinci tradiční
vánoční výstavu. Na začátku byl nápad
učitelek prezentovat šikovnost a fantazii
dětí, tvořících pod jejich vedením v duchu
lidových vánočních a adventních zvyků
a vykouzlit ve školce svátečné atmosféru.
Postupně se zapojili také rodiče, prarodi-
če a sourozenci dětí, a tak se každý rok na
výstavě objeví nebo oživí něco, co už bylo
téměř zapomenuto - starobylé kuchyňské
předměty, keramika, výrobky ze slaného
i vizovického těsta, vánoční závěsy,
adventní věnce a ozdoby.

Olga Štěpánková, 
ředitelka  

Výměnné pobyty studentů 
V listopadu 2006 navštívili studenti
a pedagogové Střední odborné školy pro
administrativu EU střední školu
TINGSHOLMGYMNASIET ve švédském
městě Ulricehamn. Jednalo se o výměnný
pobyt, při kterém byli naši studenti ubyto-
váni v rodinách studentů, kteří na jaře příš-
tího roku přijedou do Prahy. Akce byla
zaměřena na prohloubení jazykových
znalostí, na business program partnerské
školy a seznámení s ekonomickým pro-
středím Švédska.
V průběhu pěti dnů navštívili studenti
několik podniků zaměřených na výrobu,
maloobchod, velkoobchod a rodinnou
firmu. Formou prezentací a prohlídek se
seznámili se specifiky ekonomického pro-
středí ve Švédsku a vysokou úrovní pra-
covních podmínek zdejších zaměstnanců. 
Součástí pobytu byla aktivní účast na
výuce jazyků a prezentace výuky ekono-
mických předmětů. 
Kromě malebného městečka Ulricehamn
navštívili také Göteborg, druhé největší
švédské město na západním pobřeží
Švédska, a poslední den strávili na zají-
mavé a velmi zábavně pojaté výstavě
techniky NAVET pro mladé vědce ve
městě Boras.
Ve stejném termínu se v rámci výměnné
akce mezi naší školou a římským lyceem
ISAAK NEWTON uskutečnila návštěva ital-
ských studentů v Praze. Programu se
zúčastnilo patnáct italských a třináct čes-
kých studentů. Italští studenti, kteří byli
ubytovaní v českých rodinách, navštívili
mimo jiné Pražský hrad, prohlédli si pří-
jemná zákoutí Malé Strany, obdivovali Kar-
lův most, Staroměstské náměstí a Židov-
ské město, a měli možnost seznámit se
s českými předvánočními zvyky. Nedílnou
součástí pobytu byla prohlídka naší školy
a účast na hodinách angličtiny, jejíž použí-
vání  v každodenních situacích je pro naše
studenty velkým přínosem.  

Ing. Jana Macháčková, 
profesorka ekonomických předmětů  a

Ing. Hana Suková, profesorka jazyků

Vánoční setkání 
s bývalými pracovníky 
Ve středu 13. prosince 2006 se v SOŠ pro
administrativu EU sešli bývalí zaměstnan-
ci školy na tradičním vánočním posezení.
Ředitel Mgr. Roman Liška je informoval
o akcích, které ve škole v uplynulém roce
proběhly, včetně rekonstrukcí a staveb-
ních úprav školní budovy. Následovala
debata o budoucnosti  školy, ale také
vzpomínání bývalých pracovníků na dobu
jejich působení ve škole. Setkání proběh-
lo v příjemné a přátelské atmosféře
a všichni byli potěšeni pozváním, které jim
umožňuje podívat se za svými bývalými
kolegy, zůstávat v kontaktu se školou
a mít informace o tom, jak funguje.

Gabriela Šulcová, asistentka ředitele

Základní škola Spojenců stojí uprostřed
krásné zahrady se spoustou vzrostlé zele-
ně. Její rozlohy a vybavenosti si žáci uží-
vají po celý rok, ale každý podzim na ně
a taky na paní školnici čeká takřka neko-
nečná práce - shrabat vlastními silami
ohromné množství spadaného listí. Všich-
ni se do této činnosti vrhají s nadšením
a bez reptání, a díky vynaloženému úsilí je
i letos zahrada na zimu vzorně připravena,
a paní učitelky všechny děti za obětavou
práci oprávněně chválí. O to více nás mrzí,
že školní pozemek je ve večerních hodi-
nách často navštěvován  vandaly, kteří
ničí nejen dřevěné pískoviště, prolézačky,
lavičky i stolky, ale spreji poškozují novou
fasádu školy a v prosinci navíc ještě vysy-
pali květináče s vánoční výzdobou. Nemá-
me odvahu popisovat další nechutnosti,
kterých se tu dopustili.
V předvánočním čase nemysleli naši žáci
jen na dárky pro své blízké, ale také na
opuštěné děti v dětských domovech.
Letos přinesli do školní družiny vlastní

hezké hračky, které nabídli ke koupi svým
spolužákům na tradiční burze. Úspěch byl
velký, prodaly se za rovných 5000 Kč,
které byly odeslány na konto Fondu ohro-
žených dětí paní Vodičkové.
Příjemné a veselé odpoledne strávily naše
děti na mikulášské besídce. Masky se
vydařily, při hrách, závodění a hudbě jsme
definitivně vstoupili do tajuplného vánoč-
ního očekávání.
Začátkem prosince jsme měli ve škole
velmi milou návštěvu. Do první třídy přišlo
třiatřicet předškoláků z MŠ Spojenců.
Společně strávený čas všem utekl jako
voda. Budoucí prvňáčkové byli velmi
šikovní a již dnes dokáží poznat čísla od
jedničky do desítky, spoustu písmenek
a zazpívat vánoční koledy. Svým starším
kamarádům přinesli sladké překvapení
a sami také neodešli s prázdnou. Do školy
se velmi těší a my dospělí si přejeme, aby
jim jejich nadšení vydrželo co nejdéle.

Učitelky ze ZŠ Spojenců

Veselé odpoledne strávily děti na mikulášské besídce.
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Den otevřených
dveří na gymnáziu
V pondělí 11. prosince 2006 se na
našem Gymnáziu konal Den otevře-
ných dveří. Tato akce má u nás dlou-
holetou tradici a vždy ji připravují
studenti šestého ročníku, tedy sexty.
Letos nastaly oproti předchozím
letům drobné změny: Zatímco dříve
se konal DOD v průběhu školního
roku dvakrát, letos byl jen jeden ter-
mín a na přípravě se podílely obě
třídy.

Brány naší školy se pro návštěvníky
otevřely už v jednu hodinu odpoledne,
kdy ještě ve většině tříd probíhala
výuka. Budoucí studenti a jejich rodiče
měli tak možnost pozorovat, jak to
u nás chodí.
Nejvíce návštěvníků přišlo mezi druhou
a třetí, kdy jsme měli co dělat, abychom
je stihli provádět. Přes počáteční obavy
nás sextánů se nakonec ukázalo, že je
vlastně docela příjemné a užitečné
vyzkoušet si roli průvodce. Každý
z rodičů dostal leták s informacemi
o škole a svého doprovázejícího stu-
denta. Nejčastější otázky maminek
a jejich dětí se týkaly přijímacích zkou-
šek, méně života ve škole. Rodiče si
prohlíželi nástěnky, nahlédli jsme s nimi
i do vyučování v některých třídách.
Podrobné informace  pak rodičům
poskytla zástupkyně ředitele. Ze zápisů
v návštěvní knize vyplynulo, že všichni
byli s prohlídkou spokojení a měla nej-
větší ohlas za poslední roky. 

Martin Lochman, 6. A

Už dlouho slyšíme názory, které kriti-
zují v českém školství především pře-
trvávající encyklopedičnost, biflování,
nezáživné metody výuky a skutečnost,
že škola nepřipravuje děti dostatečně
pro praktický život v dnešním složitém
světě.

Nový školský zákon umožňuje tuto situa-
ci změnit. Všem školám se v něm ukládá
vytvořit si  vlastní Školní vzdělávací pro-
gram, vyjít ze silných stránek konkrétní
školy a profilovat výuku. Tyto programy
mají zavádět moderní postupy ve výuce
a posilovat u dětí dovednosti, které jsou
důležité z hlediska praktického života
i dalšího studia.
Na školách tedy vznikají Školní vzděláva-
cí programy, tedy materiály čítající něko-
lik set stránek, na nichž se detailně popi-

Zavedení nové výukové koncepce ve
Školním vzdělávacím programu Gym-
názia Horní Počernice se týká přede-
vším studentů. Ti také vědí nejlépe,
zda mají pravidelné hodiny plné her
smysl a jak fungují. Ředitelství školy
se tedy zeptalo několika studentů
z prim. 

ŘŠ: Nejprve by mě zajímalo, jak jste
u nás na gymnáziu spokojeni? Poci
u-
jete nějaké změny oproti metodám
výuky na základní škole?
Anička: Mně se na gymnáziu moc líbí.
Bála jsem se, že se budu muset mnohem
víc učit, ale není toho tolik.
Katka: Nemusíme se zdržovat s pomalej-
šími žáky, všichni ve třídě jsme na
podobné úrovni. Stihneme se toho naučit
o hodně víc. Je tady lepší koordinace
hodin. 
Tomáš: Profesoři jsou tady vstřícnější
a ochotnější odpovídat na naše otázky,
pomáhat nám. 
ŘŠ: Zaznamenali jste velké rozdíly
mezi normální hodinou a hodinou her?
Anička: Záleží na předmětu a na tom, co
považuje profesor za hru. Někdy je tam
výrazný rozdíl, někdy se to podobá spíš
zábavnějšímu opakování.
Jirka: Ale například v hodinách tělocviku
nebo hudební výchovy to nejde moc roz-
lišit. 
ŘŠ: Probíhají hodiny her v pravidel-
ném, stanoveném rytmu?
Katka: Většina profesorů hodiny her
dodržuje, jen občas je posouvají, až
doberou určitou látku.
ŘŠ: Jsou profesoři na hodiny připrave-
ní? Jaké používají pomůcky?
Jirka: Skoro vždycky jsou připraveni
dobře. Ve fyzice děláme nejrůznější

Škola hrou aneb konec šprtání a biflování
pokusy, v jazykových hodinách chodíme
na počítače.
Katka: Například v minulé hodině zdravé
výživy nám paní profesorka promítala na
dataprojektoru dokument, o kterém jsme
pak diskutovali.
Tomáš: Často profesoři nakopírují různé
úlohy, které pak musíme řešit ve dvoji-
cích nebo ve skupinách, a ten nejlepší
vyhraje.
ŘŠ: Líbí se vám, jak hodiny her probí-
hají? Zapojují se všichni?
Anička: Profesoři se snaží zapojit všech-
ny, ale vždycky se najde někdo, komu se
nechce.
Jirka: Mě se tyhle hodiny moc líbí, pokaž-
dé si při nich odpočinu a pobavím se,
nehrozí zkoušení.  
ŘŠ: Mají tyto hodiny nějaký užitek?
V čem spatřujete jejich přínos?
Katka: Učíme se spolupracovat, často
musíme řešit různé úkoly společně.
Anička: Taky trochu diskutujeme, třeba
v matice se tak rozvíjí náš logický úsu-
dek.  
Tomáš: Dozvím se plno zajímavých věcí,
zopakuji si látku. Je to takový odpočinek,
takže jsem potom na ostatní hodiny zase
svěží. 
ŘŠ: Myslíte si, že má smysl do
budoucna navýšit počet hodin her? 
Anička: Já myslím, že takto je to optimál-
ní. Mně nevadí, když se musím normálně
učit hodně informací, tyhle hodiny her
jsou pro mě spíš zábava. 
Jirka: Spíš ne, určitě by se totiž nestíhala
probrat látka. 

Svědkem rozhovoru ředitele gymnázia
PhDr. Jana Podešvy  se studenty primy
A a autorkou článku je Kateřina Červen-
ková z 8. B

sují individuálně vytvořené strategie
školy, jak nově realizovat výchovu
a vzdělání mladé generace. Učivo je ve
Školním vzdělávacím programu rozpra-
cováno ve všech předmětech stávajících
i nových. Zákon stanovuje povinnost škol
učit podle vlastního ŠVP od září 2007.
Hornopočernické gymnázium se tohoto
náročného úkolu zhostilo s ročním před-
stihem, ačkoliv nebylo pilotní školou.
V loňském roce vzniklo 470 stran odbor-
ného textu, a od září 2006 podle něj
učíme v primách a sekundách. Je obtíž-
né stručně vyjádřit základní strategii, ale
především jde o to, že je výuka postave-
na na dvou typech hodin, přičemž tzv.
standardní dávají vyučujícím prostor pro
standardní výuku a tzv. hry slouží přede-
vším rozvoji kompetencí. Pravidelné stří-
dání obou typů hodin pak zaručuje jak

Revoluce ve školství?

vzdělání, tak rozvoj aktivity a dovedností,
směřujících k ovládnutí schopnosti učit
se, komunikovat, navazovat kontakty,
osvojit si sociální a občanské dovednos-
ti, řešit problémy a orientovat se na trhu
práce - tedy šest okruhů kompetencí.
Škola se tak zároveň může stát tvořivým
prostředím pro děti.
S výsledky tohoto experimentu budeme
čtenáře průběžně seznamovat.

Za studenty i pedagogy gymnázia přeji
všem čtenářům Hornopočernického
zpravodaje vše nejlepší do nového roku
2007.

Dana Brdková
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INZERCE 25

AUTODOPRAVA

Rudolf Janeček
Běchorská 2044, Praha 9, tel.: 605 479 295

odvoz kontejnery - sutě, odpad, štěrky 
písky - přeprava materiálu - AVIA

JANEČEK

Firma ISERMAT
hledá pro své pracoviště 

v Horních Počernicích

mechanika
pro údržbu a opravy stavebních strojů. 

Výhodné platové podmínky, 
nástup od února 2007.

Kontakt: 
ing. Karkula, tel.: 774 620 081

soukromá speciálně 
pedagogická poradenská praxe
Mgr. Dana Vojtovičová

PREVENTIVNÍ A NÁPRAVNÉ PROGRAMY PRO
PŘEDŠKOLNÍ DĚTI, DĚTI S ODKLADEM

ŠKOLNÍ DOCHÁZKY, ŠKOLNÍ DĚTI 
A STŘEDOŠKOLÁKY

diagnostika a nápravy specifických poruch učení 
(dyslexie...), náprava grafomotorických obtíží (nesprávný

úchop psacího náčiní, správný rozvoj psaní)

KRAMOLNÁ 2454/31A,P9 - H. POČERNICE
TEL.: 281 926 156, 608 863 652, 

E-MAIL: dvojtovicova@seznam.cz

Nová privátní gynekologická ambulance

MUDr. Šárka Barešová
Zahájení provozu: 6.11. 2006
Adresa: Náchodská 380/184, Praha 9, Horní Počernice
Ordinační hodiny:    Pondělí  --------------

Úterý     13:30-18:30
Středa    13:00-18:30
Čtvrtek  14:30-19:00
Pátek     13:00-18:30

Možnost objednání na telefonu: 

602 179 991
Čas vyšetření je možno telefonicky domluvit i individuálně,
mimo ordinační hodiny.

CENÍK INZERCE
Hornopočernického zpravodaje

Inzerce řádková: každý řádek (25 znaků) 50 Kč, zvýrazněný
řádek +30 Kč, zvýrazněný celý text +20 Kč
Inzerce plošná: celá stránka 8 000 Kč, 

polovina stránky 4 000 Kč, čtvrtina stránky 2 000 Kč, 
osmina stránky 1 000 Kč

Slevy při zadání opakovaného inzerátu:
2 - 4 x sleva 5%, 5 - 9 x sleva 10%, 

celoroční tisk sleva 20%.
ceny jsou uvedeny bez 19% DPH

Redakce HPZ se omlouvá firmě ISERMAT za chybu
v telefonním čísle, která se objevila v minulém vydání.
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INZERCE

HORNOPOČERNICKÝ ZPRAVODAJ
MČ Praha 20, Ročník 55 - leden 2007 
vychází měsíčně, kromě prázdnin
VYDAVATEL: Úřad MČ Praha 20
REGISTRACE povolena Magistrátem hl. m. Prahy
pod číslem MK ČR E 12559, IČO: 240 192
REDAKCE: 
Na Chvalské tvrzi 4, Praha 9, 193 21
tel.: 281923438, fax: 271761831
e-mail: hpz@pocernice.cz
www.pocernice.cz

REDAKTORKA Dana Mojžíšová
REDAKČNÍ RADA
Předseda: Tomáš Kádner, členové: Mgr. Kateřina Fran-
cová, Hana Moravcová, Dana Mojžíšová, Vít Procház-
ka, Ing. Eva Novosádová, Ing. Alexandra Janáčková,
Mgr. Pavel Wild, Barbora Jágerová.
TECHNICKÁ REDAKCE A GRAFICKÁ ÚPRAVA
Vít Procházka
Není-li uvedeno jinak, fotografie pořídila redakce.
PŘÍJEM INZERCE: pondělí: 9 - 12 a 14 - 18, 
středa: 9 - 12 a 14 - 16, pátek 9 -11 hod.
Jinak po telefonické domluvě na tel.: 281923438.

Uzávěrka tohoto čísla: 18. 12. 2006
Příjem inzerce do dalšího čísla do 19. 1. 2006
Uzávěrka příštího čísla: 19. 1. 2006
Za obsahovou správnost příspěvků ručí autor. Přís-
pěvky nemusí odrážet názor redakce. Autorská
práva vyhrazena. Přetisk pouze se souhlasem vyda-
vatele. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit.
Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí.
TISK: Omikron Praha, spol. s r. o., 
Doudova 22, 147 00 Praha 4
REKLAMACE DISTRIBUCE HPZ: 271 071 690
Tel. číslo ÚMČ Praha 20: 271 071 611 (711)

DAŇOVÝ PORADCE
NABÍZÍ PŘIZNÁNÍ + ODLOŽENÍ DANÍ
zdaň. manželů, nemovitosti, poradenství

(i e-mailem), účetnictví (slevy pro pl.
DPH i nové podnik.). Tel.: 608 066 088,

e-mail: praha@mareda.cz

Přijmeme pracovnice do výroby
autodoplňků v Horních Počernicích na
montážní práce, šití a balení výrobků, 

nástup od ledna 2007. 
Tel.: 281 925 163, 723 347 396

Prodám byt v H.P., 3+1/L, DR. panel,
75m2. Dům i byt po kompletní 
rekonstrukci. Cena 2,39 mil. 

Tel.: 723 588 469

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ 
Výroba a prodej péřových dek a polštářů

klasických rozměrů  i na zakázku. 
H. P. Běchorská 2391 (vedle pekárny)

Navenek i ve skrytu, od nás máte kvalitu!
tel.: 800 100 488 ZDARMA

PEDIKÚRA - SLUŽBA AŽ K VÁM 
do domu. Objednávky na tel.: 

607 788 591. Ivana Markuziová

ELEKTRO JIROUT, NOVÉ ELEKTRIC-
KÉ INSTALACE, rekonstrukce, údržba,

domovní telefony, el. topení. 
Tel.: 777 867 550

Účetnictví kompletní vč. mezd, DPH.
Tel.: 606 611 848

Koupím byt 3 až 4+1, 
ob. plocha 85 - 100m2 v H.P. 

Tel.: 602392657, mail:
schneiderlein@seznam.cz

Vyměním novostavbu RD 5+1 
na pozemku 500m2 v Satalicích ve staré

zástavbě, veškeré inženýrské sítě na
pozemku za RD v Horních Počernicích

na Náchodské ulici, který se dá využít ke
komerčním účelům. Tel.: 602 365 146

Zn.: Prodám a koupím.

Rizikové kácení a odborné ošetřování
stromů, štěpkování, likvidace a odvoz
dřevní hmoty. Jan Rosa 775 603 703

NNÁÁZZOORR

Jako dospělí
Bydlím v ulici, která byla ještě nedávno tichá
a bezpečná. Před pár lety nedaleko otevře-
la provozovnu firma, nabízející pneumatiky
nebo nějaké díly pro motorová vozidla. Řidi-
či nákla	áků, kteří sem pravidelně jezdí, při
několika vlnách objížděk a výluk způsobe-
ných postupným budováním kanalizace
v okolí brzy zaregistrovali, že naší ulicí si
mohou pohodlně zkrátit cestu. Nezaregist-
rovali ale důležitou věc - že ulice není na
tento provoz stavěná. Že se tu pohybují děti
cestou do nedaleké školy, že v tomhle rela-
tivně klidném koutě se lidé nebojí nechat
odběhnout psa, kterého venčí, že tu mezi
ploty běhají kočky, že večer tudy chodí
ježci… Já vím, skoro samé drobnosti ve
srovnání z důležitým světem byznysu. Ale
možná právě tyto drobnosti dělaly bydlení
v tomhle koutě tak příjemným.
Soused, který bydlí nedaleko, se rozhodl
jednat. Jednoho dne zazvonil u nás a pře-
destřel mi svůj plán na zbudování klidové
zóny. Velmi rozumný plán. Vždy� takové kli-
dové zóny jsou vyznačené na více místech
v Počernicích a mají svůj jasný smysl. Přišel
s otázkou, jestli bych nedokázala plán nějak
podpořit a pomoci s realizací. To bylo někdy
na začátku léta. Jako naschvál jen dva
nebo tři dny po posledním jednání zastupi-
telstva, tedy před dvouměsíční prázdnino-
vou pauzou, během které se zastupitelstvo
nesejde a tudíž ani nic neschválí. Během
prázdnin jsme spolu na toto téma mluvili
ještě několikrát. Přinesl mi i mapku s nákre-
sem, na jakém území by klidová zóna měla
být, kterých ulic se týká. Vypadalo to, že
všechno je připraveno a půjde jen o to, aby

návrh schválilo zastupitelstvo na svém prv-
ním jednání v novém školním roce. Zkusila
jsem se poptat své známé, dlouholeté
zastupitelky. Vrtěla hlavou - v programu
chystaného jednání žádný takový bod
nebyl. “To není možné," říkal můj nový
známý, "slíbili mi to." Zářijové jednání zastu-
pitelstva proběhlo, ale návrh na zřízení kli-
dové zóny v oblasti Svépravic skutečně
k projednání předložen nebyl. Někde se
stala chyba.
Nakonec mě napadlo zeptat se toho pána,
jakým způsobem a s kým o návrhu jednal.
Odpově	 mě zaskočila. "Říkal jsem to Iva-
novi (rozuměj starostovi) na tenise, ale jed-
nou ho zavolali, a� jde hrát, a podruhé mi
řekl, a� se nezlobím, že si chodí na tenis
odpočinout a ne úřadovat… Já se mu nedi-
vím. Každý ho zná, lidi si zvykli volat mu
domů kvůli každé blbosti…" Zkusil ještě
jiného známého, ale ani to nepřineslo výsle-
dek. Zatím.
Nechci ani v nejmenším zlehčovat úsilí toho
pána, jeho občanskou aktivitu a jeho zájem
o dobrou věc. Mnozí naši spoluobčané zda-
leka takový zájem o obecní záležitosti
neprojevují. Ale na druhou stranu se musím
přiznat, že mě to zarazilo. Žijeme v relativně
malé obci a její představitelé, námi zvolení,
žijí mezi námi. Máme k nim blízko. To je
dobře. Ale neměli bychom jen kvůli tomu
opomíjet standardní cesty a postupy.
Radnice přece není jen pan starosta. Máme
další uvolněné představitele obce, máme
zastupitele, a hlavně na tyto relativně běžné
provozní záležitosti především příslušné
odbory místního úřadu. Ty jsou nejlépe
vybaveny kompetenčně i legislativně, ty by

měly s nejhlubší znalostí problematiky řešit
a vyřešit to, co občany trápí. Přesto se nám
interpelace zastupitele či oslovení pana sta-
rosty při některé z jeho mnoha sportovních
aktivit zdá jednodušší, pohodlnější.
V naší ulici zatím klidovou zónu nemáme,
nákla	áky tady jezdí dál bez omezení
a často i bez omezení rychlosti. Je to i moje
vina. Neudělala jsem nic proto, aby se to
změnilo, i když ulicí chodí i moje dítě a moje
kočky. Nenašla jsem si čas zajít na odbor
životního prostředí a dopravy a podat tam
návrh na zřízení zóny nebo alespoň na
omezení rychlosti. Nenašla jsem si čas
sepsat petici, pokud by odbor nebyl ocho-
ten můj problém řešit, a obejít s ní lidi v naší
ulici a v okolí. Protože jedině tak se dá efek-
tivně zařídit, aby se věci pohnuly. Jedině na
úkor vlastního pohodlí můžeme dokázat,
aby řešení přišlo rychleji.
I sedmnáct let po revoluci jsme zvyklí stě-
žovat si, že věci nejdou dost rychle nebo
podle našich představ. Žehráme na složité
úřední postupy a klikaté cesty úředního
šimla, aniž bychom nejdřív vyzkoušeli, jestli
praxe už přece jen není jiná. Stále hledáme
kamarády a strýčky, jak jsme byli za dlouhá
léta předchozího režimu zvyklí. Bez známé-
ho na správném místě tehdy nešlo prosadit
nic. Rozhodně nechci tvrdit, že dnes je situ-
ace ideální. Sama na sobě jsem si ale uvě-
domila, že často skládáme ruce do klína
nebo hledáme kamarády a nestandardní
řešení, aniž bychom zkusili tu obyčejnou
"úřední" cestu. Sedmnáct let po revoluci, to
je skoro plnoletost. Nejvyšší čas, abychom
se i my, občané, začali chovat jako dospělí.

Hana Sassmanová
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Od zahájení rekonstrukce Chvalského
zámku v září 2006 uplynuly téměř tři
měsíce, během kterých dělníci vyvezli
z objektu, sklepení a studny tuny sutě
a odpadu, vyzdívají poškozené zdivo
a stropy na chodbách a v jednotlivých
místnostech, staví příčky budoucího
sociálního zázemí, připravují cesty pro
topení, vzduchotechniku a elektřinu.
Mohli se o tom přesvědčit místní zastu-
pitelé během prohlídky 14. prosince,
kdy se proplétali staveništěm plným
řemeslníků a poslouchali zasvěcené
komentáře radního ing. Josefa Straky
a stavbyvedoucího Josefa Satorie.
Počasí vypadalo spíš jarní než předvá-
noční je ale pro stavbu příznivé, takže
práce pokračují plynule podle plánu.
V minulém čísle HPZ jsme informovali
o finančních nákladech na rekonstrukci
zámku a dotacích z Evropské unie, stát-

ního rozpočtu a rozpočtu hlavního
města Prahy, tentokrát něco o historii
objektu, která je opravdu zajímavá.

Soubor Chvalského zámku je nemovitou
kulturní památkou, zapsanou v Ústředním
seznamu kulturních památek, a jeho hod-
nota spočívá současně v několika rovi-
nách. Spolu s kostelem tvoří významnou
krajinou dominantu a charakteristický
panoramatický obraz viditelný z dalekého
okolí. Architektura zámku je v příměstské
oblasti Prahy jedním z ojedinělých příkladů
téměř celistvě dochovaného renesančního
sídla s hodnotnými kamenickými detaily
na průčelí a klenbami v interiérech. Vstup
raného baroka dotvořil vzhled hlavních kří-
del zámku do současné podoby a logicky
ji provázal s pozůstatky původní středově-
ké nárožní věže. 

První zmínky o malém opevněném feudál-
ním sídle - chvalské tvrzi  - pocházejí ze
začátku 15. století. Objekt středověké tvrze
si můžeme představit jako ohradními zdmi
vymezený vcelku pravidelný objekt
s obvodovou zástavbou obytných, hospo-
dářských a obranných objektů s hradním
příkopem. Po dvě staletí měnila tvrz často
majitele až do roku 1652, kdy byl ve znač-
ně zpustlém stavu postoupen jezuitské
koleji u sv. Klimenta. Hospodářské
a majetkové náležitosti spravovali jezuité
pečlivě, dokládá to několik dílčích zmínek
z té doby. Nepochybné je, že v tomto
období byla někdejší tvrz stavebně upra-
vena do podoby renesančního zámku,
který se s řadou architektonických detailů
uchoval dodnes. V souvislosti s renesanč-
ní přestavbou bylo vybudováno sklepení,
částečně vytesané v pískovcovém podloží.
Po raně barokní přestavbě získal zámek
podobu, ve které se prakticky dochoval až

Práce na opravě Chvalského zámku jsou v plném proudu 
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do současnosti.  
Stavebně historická analýza dnešního
stavu objektu přinesla závěr, že ze středo-
věké podoby chvalské tvrze se dodnes
dochoval nad terénem pouze základ
pozdější kaple sv. Anny, kde patně stála na
severozápadní nároží věž opevněného
sídla s cca 160 cm širokými obvodovými
zdmi  Pamětní kniha obce Chvaly uvádí, že
zámek v roce 1734 vyhořel, patrně byla
poškozena také kaple, na jejímž místě byl
později postaven kostel. Dochovaly se
také úpravy, při nichž v zámku vznikly
vrcholně barokní štukové rámce na stro-
pech 2. patra a fabionové stropy v chod-
bách. Malířská výzdoba je patrná pouze ve
dvou místnostech ve druhém patře, v prv-
ním případě je překryta nátěrem, ve dru-
hém se jedná o kompaktní figurativní
a dekorativní malbu stropní části, pravdě-
podobně z 1. poloviny 19. století.

V roce 1955 dostal objekt do užívání Stát-
ní statek Praha. To už byly obvodové zdi
tak narušeny a vyborceny, že hrozilo
nebezpečí zřícení. V sedmdesátých letech
bylo následkem unikající vody z horního
zámeckého podlaží promočeno zdivo
klenby kostela, v osmdesátých letech se
na střechách zámku kladla nová krytina
a objekt se postupně uvolňoval od nájem-
níků. 
Ve znaleckém posudku z roku 1995 se
uvádí: Zámek nebyl udržován, čemuž
odpovídá stav konstrukcí. Venkovní zdivo
značně poškozené povětrností, ve spodní
části přízemí vlhké. Dřevěné stropy napa-
deny hnilobou vlivem dlouhodobého zaté-
kání. Praskliny nosného zdiva, jihozápadní
schodiště hrozí zřízením… V závěru
posudku se uvádí, že je nutná celková
rekonstrukce po podrobném zaměření,
stavebním, statickém a restaurátorském
průzkumu. Na jeho základě vydal koncem

roku 1998 Pražský ústav památkové péče
vyjádření o přípustnosti rekonstrukce,
rehabilitace a restaurování zámecké fasá-
dy včetně oken a vstupního portálu.
V rámci projektové přípravy se na samém
začátku uskutečnil velmi podrobný památ-
kový průzkum, na jehož podkladě bylo
pak navrženo odstranění všech nevhod-
ných dodatečných úprav objektu. V polo-
vině roku 2000 byl hotov stavebně histo-
rický průzkum, jehož cílem bylo zjistit  cel-
kový stav objektu, v roce 2001 byla static-
ky zajištěna klenba zámku a dvorní arká-
da. Na konci roku 2003 schválil Národní
památkový ústav opravu střechy zámku
a souvisejících konstrukcí s podmínkou, že
bude nadále zachován stávající tvar kon-
strukce a typ krytiny. V září 2006 se pra-
covníci Saprosu a Integry Liberec pustili
do záchrany této krásné stavby, které po
letech chátrání hrozil zánik. Na začátku
roku 2007 přejme Chvalskému zámku, a�
se opět stane součástí stále hezčího chval-
ského areálu a celých Horních Počernic. 

Dana Mojžíšová


